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Elektrode i intimområdet 
- InnoCon Medical revolutionere behandling af inkontinens.

Internationalt cykelløb i Hasseris
- UCI Gran Fondo World Championships påvirker trafikken.

Læs mere side 10-11

LIDL og Rema1000 i spil
- By- og Landskabsudvalget har sendt et forslag i fordebat. 

Læs mere side 4-5 Læs mere side 6-7

hasserisavis.dk

Sundhed & Velvære: Læs mere side 18 og 19

Preben Bang Henriksen er bl.a. med i Retsudvalget, Udlændinge- og Integrationsudvalget, Udvalget for Digitalisering og It og 
Udvalget vedrørende Efterretningstjenesterne. Foto: Jesper Franzen.

Preben Bang Henriksen: 70 år og på fuld folkevalgt damp  

Af Helena Ravnsbæk

Preben Bang Henriksen har 
i 13 år været medlem af 
Folketinget for Venstre og 
praktiseret som advokat, in-
dtil han i 2023 blev fuldtid-
spolitiker. Hans vej til Chris-
tiansborg har været vidt 
omkring, mens hans engage-
ment i både jura og sam-
fundsspørgsmål har været 
gennemgående.

Vi mødtes med Preben 
ved Advokatfirmaet Børge 
Nielsen, hvor han arbejdede, 
indtil han blev fuldtidspoli-
tiker. I februar fyldte han 70 

år, men han har ingen planer 
om at stoppe som politiker 
foreløbigt. 

“Jeg er meget engageret i 
mit arbejde i Folketinget – og 
hva’ fanden! Joe Biden er jo 
81, og han er jo frisk,” gri-
ner Preben. “Men jeg håber, 
at der er nogen, der rykker 
i mig, før jeg kommer til at 
ligne ham,” tilføjer han med 
et glimt i øjet.

Talerstolen 
Preben bor i et rødstens-
hus i Hasseris i gåafstand 
fra, hvor vi sidder, som han

Fortsættes side 2:

Læs mere side 2

Preben Bang Henriksen er 70 år, har fem 
børnebørn og er fortsat på fuld damp som 
folkevalgt advokat, med et liv og karriere 
præget af engagement i jura, politik og 
samfundsansvar.
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4VI ER DEN BEDST SÆLGENDE 

VILLA-MÆGLER I HELE 9000 AALBORG
Skal vi også sælge din bolig?
Vi har mere end 40 års 
erfaring og 20 engagerede 
medarbejdere, som er klar 
til at hjælpe. Vi tilbyder altid 
en gratis og uforpligtende 
vudering.

Kontakt os på 96 31 60 00
Alle os hos Thorkild Kristensen 
glæder os til at høre fra dig

Erhverv



Fortsat fra forsiden:

og hans hustru Anna Maria 
købte tilbage i 1985. Men 
hans barndom var på den an-
den side af Limfjorden. 

Preben Bang Henriksen blev 
født i 1954 og voksede op 
i lejligheden ovenpå famili-
ens møbelfabrik, Nordjysk 
Møbelfabrik, i Nørresundby. 
Fabrikken var grundlagt af 
hans farfar og senere drevet 
af hans far og senere store-
bror. Preben mindes en barn-
dom præget af tætte bånd 
til fabrikkens arbejdere, hvor 
diskussioner om politik og 
samfund var en naturlig del 
af hverdagen.

Nok på grund af hans sam-
fundsinteresse tog hans mor 

ham en tur til København, 
og her husker han klart sit 
første besøg i Folketinget, 
hvor han og hans mor satte 
sig på tilhørerpladserne i 
folketingssalen. Den unge 
Preben på cirka 13 år lyttede 
med stor interesse til poli-
tikernes ord fra talerstolen 
og havde ikke den fjerneste 
idé om, at han selv skulle tale 
derfra 50 år efter. 

“Der skulle vi høre på den 
yngste af de konservative, 
en der hed Poul Schlüter. Vi 
blev efterfølgende enige 
om, at han aldrig nogensinde 
ville blive til noget,” griner 
han.

Præsidentens håndtryk
I 1972 fik Preben Bang 
Henriksen en uforglemmelig 

indsigt i den politiske scene i 
USA under en udvekslingsre-
jse til New York.

Det var en oktoberdag 

samme år, hvor hans lærer 
på Garden City High School 
havde skaffet billetter til et 
republikansk pep-rally i Madi-
son Square Garden i New 
York. Sammen med 40.000 
republikanere kunne Pre-
ben og klassekammeraterne 

opleve den overvældende 
støtte til præsident Richard 
Nixon, som mange mente 
burde fortsætte sin præsi-
dentperiode. Men selv i den 

jublende stemning lød der 
allerede dengang nævnelse 
af “Watergate”, skandalen, 
der få år senere skulle æn-
dre politikkens gang for præ-
sidenten.

Det er nu ikke Watergate-
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Det handler om tillid og tryghed 
når du skal vælge bedemand…

Olav                      Lone              Kristian                   Anders

Din garanti for faguddannede bedemænd.

Familie� rma 
grundlagt 1914 
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skandalen, der stod klar-
est i Prebens erindring om 
denne store oplevelse. Det 
var øjeblikket, hvor klas-
sen skulle forlade Madison 
Square Garden, og Prebens 
lærer sørgede for, at de kom 
ud før de 40.000 andre til-
skuere. 

”Det passede glimrende 
med, at Nixon var færdig 
med sin tale, så han var ved 
udgangen samtidigt. Her fik 
jeg trykket ham i hånden. 
Det var jo fantastisk for en 
skide udvekslingsstudent på 
18 år,” fortæller Preben. 

Sagsøgte SAS
Da Preben vendte hjem fra 
USA, færdiggjorde han sin 
studentereksamen og be-
gyndte senere på jurastud-
iet, hvor ledige værelser på 
Tandlægekollegiet i Århus, 
bragte ham og hans senere 
hustru, Anna Maria, sam-
men. Efter endt uddannelse 
arbejdede han som advo-
katfuldmægtig hos land-
sretssagfører Bent Kinnerup 
fra 1979 til 1982. I januar 
1983 åbnede han sit eget 
advokatkontor, ”Advokatfir-
maet Bang Henriksen”, og 
ansatte sin svigerinde Lone 
som sekretær, en stilling hun 
havde i 35 år. Han fortæller 
om særligt én retssag fra 
1989, der var særligt frem-
mende for hans advokatvirk-
somhed.

”Jeg skulle med en SAS-flyv-
ning til København, som var 
overbooket. De havde solgt 
105 billetter til 100 pladser 
– en praksis flyselskaberne 
havde gjort brug af længe,” 
mindes Preben. Han valgte 
ikke at acceptere SAS’s tilbud 
om ostemadder og ventetid 
på næste fly, men i stedet 
tog han et taxafly, for at nå 
sin aftale i København og 
sagsøgte derefter SAS for 
udgiften.

”Det gav et positivt resul-

tat, for SAS blev dømt til 
at betale, og hele sagen 
resulterede i, at vi i dag har 
det, der hedder passager-
forordningen, hvor man får 
tilbud om kompensation for 
frivilligt at stige af flyveren,” 
forklarer han og tilføjer: ”Det 
var en sag, der gav stor gen-
lyd, og som egentlig var ret 
god at starte et firma op på.”

Folketingskandidat
Omkring 20 år efter blev 
Preben prikket på skulderen 
af fhv. landinspektør Hans 
Stocholm, der opfordrede 
advokaten til at stille op til 
Folketinget for Venstre i 
Aalborg Nord-kredsen. Hans 
børn var fløjet fra reden, 
hans advokatforretning 
kørte godt, der nu havde 
skiftet navn til ’Bang Hen-
riksen & Muurholm’ efter han 
havde fået en kompagnon, 
Stephan Muurholm. Uden 
store forventninger stillede 
Preben op i 2011 og blev 
overraskende valgt ind.

”Jeg tror, at jeg blev valgt, 
fordi vælgerne var trætte af, 
at politikere kom direkte fra 
universitetet, uden hverken 
livs- eller erhvervserfaring 
i bagagen. Her var jeg en 
mand i min bedste alder, 58 
år, der allerede havde gjort 
karriere i erhvervslivet,” siger 
han og ser sin alder som en 
fordel. 

“Min dåbsattest fortæller 
mig, at jeg nok ikke bliver 
statsminister i dette liv. 
Derfor er det de jordnære 
ting, der fylder hos mig. Jeg 
forsøger at være ærlig og 
sige min mening, råt for usø-
det, og jeg lægger vægt på 
Nordjyllands forhold, mens 
mange af mine kolleger 
primært fokuserer på deres 
egen karriere og hvordan de 
kan avancere i systemet,” 
pointerer han. 

Preben ønskede fortsat at 
have sin tilknytning til er-

”Jeg håber da, at bøtten vender inden val-
get. Men som tingene ser ud i dag, må jeg 
da indrømme, at det er tvivlsomt, om der 
bliver en yderligere periode, for vi står ikke 
godt i meningsmålingerne. Der er en risiko 
for, at der er andre, der svinger fyresedlen.” 

– Preben Bang Henriksen

Fortsat fra forsiden...

Preben Bang Henriksen arbejdede hos Advokatfirmaet Børge Nielsen indtil 2023. Foto: Jesper Franzen. 
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hvervslivet, selvom han nu 
også skulle møde ind på 
Christiansborg. Men indså 
dog hurtigt, at det ikke kunne 
lade sig gøre i samme stilling 
som tidligere, og derfor blev 
kontoret fusioneret med, 
der hvor vi er mødtes med 
Preben, Advokatfirma Børge 
Nielsen på Hasserisvej 174, 
hvor Stephan Muurholm blev 
kompagnon, og Preben blev 
almindelig ansat. 

Fuldtid og fritid
Preben Bang Henriksen var 
ansat som advokat indtil sid-
ste år. Han forklarer, at det er 
obligatorisk for advokater at 
dokumentere opdatering på 
lovgivningen gennem kur-
susbeviser, og her havde han 
naivt troet, at hans erfaring 
som formand for retsud-
valget og retsordfører ville 
give ham merit for denne 
dokumentation, men sådan 
fungerede det ikke. Derfor er 
han i dag fuldtidspolitiker på 
Christiansborg. Han rejser til 
København hver tirsdag og 
møder ind på Christiansborg 
tidligt om morgenen sam-
men med rengøringsperson-
alet, da ingen københavnere 
møder på dette tidspunkt, 
forklarer han grinende. Han 
vender så tilbage til Nordjyl-
land igen torsdag aften eller 
fredag eftermiddag. Og med 
advokatvirket lagt på hylden 
har Preben nu mere tid sam-
men med Anna Maria, hvor 

de især nyder sommerhusliv-
et lidt syd for Løkken.

“Når jeg lander fra Køben-
havn, har min kone allerede 
pakket bilen og kørt derop. 
Det tager kun 20 minutter 
fra lufthavnen, og så kan jeg 
koble helt fra. Det er fantas-
tisk,” siger han.

Preben fortæller, at de også 
sætter stor pris på at rejse 
sammen og har tilbragt de 
sidste 22 år på det samme 
hotelværelse i Ravello ved 
Amalfikysten i Italien. Han 
smiler stort, når han fortæller 
om turen derned til septem-
ber. Men inden da kan han 
og Anna Maria glædes over, 
at det femte barnebarn vil 
være kommet til verden, da 
deres svigerdatter havde 
termin midt i juli.

Endnu en tørn 
Nu, ved 70 år, ser Preben 
Bang Henriksen frem til nye 
udfordringer. Han glæder 
sig især over, at arbejdet i 
Folketinget nu fører ham 
til New York igen, hvor han 
sammen med seks andre er 
udpeget til at rejse til Wash-
ington for at få indsigt i den 
danske delegations FN-ar-
bejde i november. Og når han 
nu virkelig ser frem til det, er 
det fordi den 12-dages rej-
se falder sammen med det 
amerikanske præsidentvalg 
den 5. november 2024. 

”Jeg skal helt sikkert prøve 
at komme med til noget, og 
jeg har overvejet at skrive 
til den amerikanske ambas-
sadør for at sikre adgang til 
en fest i New York. Men nu er 
han jo demokrat, og som det 
ser ud nu, ser det ikke lyst ud 
for Biden,” siger han med et 
glimt i øjet. 
Men for sit eget vedkom-
mende er han ikke klar til 
at stoppe. Selvom menin-
gsmålingerne ikke er ret 
gode for Venstre, er han 
parat til at tage endnu en 
tørn, hvis vælgerne ønsker 
det.

”Jeg håber da, at bøtten 
vender inden valget. Men 
som tingene ser ud i dag, 
må jeg da indrømme, at det 
er tvivlsomt, om der bliver 
en yderligere periode, for 
vi står ikke godt i menin-
gsmålingerne. Der er en 
risiko for, at der er andre, der 
svinger fyresedlen,” griner 
han. 

Ovenstående artikel er skre-
vet inden Joe Bidden trak sit 
kandaditur i juli 2024.

hasserisavis.dk

Af redaktionen

Skipperens Erindrings-
værksted inviterer alle in-
teresserede til Åbent Hus 
fredag d. 30. august fra kl. 
10-12 i aktivitetscentret 
på Gundorfslund.

Arrangementet byder på 
en spændende mulighed 
for at udforske historiske 
billeder fra Hobrovejskvar-
teret, Kærby, Kornblomst- 

og Scheelsmindekvarteret. 
Besøgende kan lære om 
områdets gamle forret-
ninger, Amtssygehusets 
historie fra 1910 til det 
nuværende Sygehus Syd, 
Forsørgelses- og Tvangs-
arbejdsanstalten på Møl-
leparkvej, Flygtningelejren 
på Frederik Obels Vej/Bak-
kebo, Bryggeriet Urban, og 
skolebilleder fra Hobrovej-
ens Skole.

Deltagerne kan også få in-
formation om foreningens 
aktiviteter og nyde en kop 
kaffe eller te, mens de 
snakker med andre lokalhi-
storisk interesserede.

Bestyrelsen ser frem til at 
byde mange besøgende 
velkommen, når arkivet 
åbner den 30. august.

Kom til åbent Hus i Skipperens  
Erindringsværksted
Oplev historiske billeder og historier fra Hobrovejskvarteret 
og omegn, og få en kop kaffe med andre lokalhistorisk inter-
esserede.



Nye butikker i Gl. Hasseris: LIDL og Rema1000 i spil
By- og Landskabsudvalget har sendt et forslag om en ny LIDL varebutik på Skelagervej ved siden af den nuværende Nettobutik og en ny 
Rema 1000 på hjørnet af Skelagervej og Bygaden i fordebat.

Af Jens Skovgaard

Efter lidt forvirrende meld-
inger fra By- og Landskabs-
udvalget ved. placering og 
antal af eventuelle nye dag-
ligvarebutikker, har man nu 
besluttet at sende sagen ud 
til fordebat. 
En fordebat er en høring 
blandt borgerne, hvor man 

har mulighed for at komme 
med kommentarer, inden der 
udarbejdes en egentlig lokal-
plan. Fordebatten forløber i 
en otte ugers periode fra 26. 
juni til 14. august.

Den 4. april indstillede for-
valtningen et forslag om 
igangsætning af en forde-
bat for, der omfattede to 

nye dagligvarebutikker. I 
sagsbeskrivelsen henviste 
forvaltningen til, ”… at der 
foreligger to konkrete an-
søgninger til etablering af 
dagligvarebutikker, der ligger 
i tilknytning til det eksister-
ende centerområde”. 

LIDL og Rema
Ifølge Hasserisavis’ oplys-

ninger drejer det sig om en 
LIDL-butik ved siden af den 
nuværende Netto-butik, 
og en Rema 1000 butik på 
hjørnet af Skelagervej og 
Bygaden Syd. LIDL-butikken 
vil blive placeret på den nu-
værende busholdeplads - et 
areal, der ejes af Aalborg 
Kommune, og desuden 
vil Hasseris Boligselskab 
skulle frasælge et grund-
stykke, hvor det nuværende 
fælleshus er placeret. Rema 
1000 butikken planlægges 
placeret på et areal, hvor der 
nu ligger seks ejendomme 
(Bygaden 60, 60A+B, 62, 
62A og 64).

Rema 1000 afvist
Noget overraskende beslut-
tede udvalget, at man ikke 
ønskede en placering vest 
for Bygaden (hjørnet af Skel-
agervej og Bygaden Syd. 
Vi bad efterfølgende råd-
mand Jan Nymark (V) om en 
begrundelse for at udtage 
dette område af fordebatten. 
I sit svar redegør rådmanden 
for, at han under indlednin-
gen af punktet lagde vægt 
på det uhensigtsmæssige i 
at nedrive 4-5 udmærkede 
og velfungerende boliger. 
Rådmanden fortsatte i sit 
svar med at redegøre for, at 
hans personlige holdning er: 

“Jeg er ikke selv afvisende 
overfor, at der kunne findes 
plads til endnu en dagligva-
rebutik i området, og her 
har Bygaden 98 (hjørnet 
af Bygaden og Sandtuevej, 
Red.) tidligere været i spil 
som en mulig placering… 
men nu må vi se, hvad for-
valtningen indstiller, efter 
at hjørnegrunden vest for 
Bygaden er udgået.”

Den 20. juni behandledes en 
ny indstilling i By- og Land-
skabsudvalget. Denne ind-
stilling indeholder alene en 

dagligvarebutik ved siden af 
den nuværende Nettobutik, 
i overensstemmelse med ud-
valgets tidligere beslutning 
(se ovenfor). 

Inde i varmen igen
Selv om den placering, som 
Jan Nymark omtalte i sit svar 
til Hasserisavis (Bygaden 98) 
ikke er indeholdt i indstillin-
gen, redegør forvaltningen 
indgående for hvorfor det 
ikke er muligt at placere en 
butik i dette område. Her 
henvises blandt andet til det 
eksisterende plangrundlag, 
og til at området indgår som 
en del af Sorthøjkilen. Hvor-
for redegørelsen er medtag-
et, fremstår ikke klart, men 
det kan antages, at hensig-
ten er at slå fast en gang 
for alle, at der i forvaltnin-
gen ikke er opbakning til en 
placering af en butik her, på 
trods af rådmandens ønske 
herom.

Derimod er udvalget nu plud-
selig positiv stemt overfor at 
geninddrage området vest 
for Bygaden. Af referatet 
fremgår “Udvalget dog øn-
sker at inddrage området 
vest for Bygaden i forde-
batten”. Hvad der ligger 
bag dette stemningsskifte i  
udvalget siger referatet 
dog ikke noget om, men an-
giveligt ligger der en dialog 
med Rema 1000 bag det, 
idet Rema 1000 tilsynelad-
ende har været lydhør over-
for et ønske om at placere 
butikkens parkeringsområde 
så det ikke er synligt fra ve-
jen.

Dialogmøde i Skelagergården
Hasseris Boligselskab ud-
sendte den 17. juni en invita-
tion til et dialogmøde blandt 
beboerne i Skelagergårdene. 
Mødet blev afholdt den 26. 
juni. I invitationen redegør 
direktør for Hasseris Bolig-

selskab Jørgen Henriksen 
for den dialog som boligsel-
skabet har haft med LIDL om 
muligheden for at placere en 
dagligvarebutik på en del af 
afdelingens areal. I brevet 
beskrives placeringen som: 
“Helt specifikt er det arealet 
hvor adgangsvejen ligger 
i dag der er tale om. Også 
den nuværende bushold-
eplads indgår i arealet”. I en 
opfølgende samtale med di-
rektøren oplyser han dog, at 
butiksarealet også omfatter 
den del, hvor fælleshuset i 
dag er placeret. 

Desuden oplyser han, at LIDL 
er indstillet på at stille tage-
tagen på en kommende butik 
til rådighed som ‘fælleshus’, 
og Jørgen Henriksen tilføjer, 
at det formentlig vil blive 
modtaget positivt blandt 
beboerne, da der tidligere 
har været en del klager over 
støjgener fra beboerne om-
kring fælleshuset.

Skepsis blandt beboerne 
Vi spørger, om vi må over-
være beboermødet, men får 
oplyst, at der ikke er pres-
seadgang, men at vi efter-
følgende kan få en opsum-
mering af direktøren.
Efter mødet oplyser han, at 
der mødte ca. 100 beboere 
op, og at stemningen i be-
gyndelsen ‘var noget skep-
tisk’, men at den i løbet af 
mødet dog blev mere positiv. 

Vi har forsøgt at få kontakt 
til beboerforeningen i Skel-
agergårdene, men den har 
via direktøren meddelt, at 
den ikke ønsker at udtale sig 
til pressen på nuværende 
tidspunkt.

Botex Aalborg:
Husk vores nye 
adresse på 
Kornblomstvej 2

Alle former for  lækre og funktionelle 
gardinløsninger. Book et møde og 
lad os finde en løsning som passer 
til netop dit hjem og dit behov for 
afskærmning. Botex Aalborg . Kornblomstvej 2

9000 Aalborg .Tlf. 54 34 24 40
Tlf. 46 92 92 00  |  post@vingaardshus.dk  |  vingaardshus.dk 

Få styr på kontrakterne
Kontakt vores specialiserede erhvervsafdeling og få 
rådgivning omkring virksomhedens risici og behov. 

Busholdepladsen ved Skelagergårdens fælleshus er også i spil for at give plads til en even-
tuel LIDL. Foto: Jesper Franzen

hasserisavis.dk
Joyce DiDonato

Glæd dig til...

Tjek kalenderen på musikkenshus.dk 
for mange flere berigende oplevelser

EDEN - Joyce DiDonato
Lørdag 31. august 2024 kl. 19.30 i Musikkens Hus
”Sådan et skud håb og balance og grokraft var ikke det værste 
lige nu” (             Politiken). Oplev den amerikanske operastjerne 
Joyce DiDonatos værk EDEN, der forener musik og drama.

Mahlers 5. med Weilerstein
Torsdag 5. september 2024 kl. 19.30 i Musikkens Hus
Aalborg Symfoniorkester åbner sæsonen med chefdirigent 
Joshua Weilerstein på podiet ved en koncert, der byder på 
Mahlers dramatiske 5. Symfoni og et nyt værk af orkestrets 
egen hornist.

Caroline Henderson
Fredag 20. september 2024 kl. 20.00 i Musikkens Hus
En af Danmarks mest alsidige sangerinder er klar med et 
helt nyt musikalsk one-woman-show – Mit liv som hun – hvor 
Caroline Henderson i ord og toner fortæller om sit liv.

Musikkens Plads 1 • 9000 Aalborg • 60 20 30 00 • info@musikkenshus.dk



Jesper Bruun
Nissen
T:  9870 3847 
M: 2338 4450

jebn@
landbobanken.dk

Carina
Kronborg
T:  9870 3834 
M: 6161 4519

ckc@
landbobanken.dk

Tommy
Pedersen
T:  9870 3845 
M: 6161 4562

top@
landbobanken.dk

Henrik Holst
Petersen
T:  9870 3811 
M: 6161 4560

hhp@
landbobanken.dk

Thomas
Bendsen
T:  9870 3813 
M: 6161 4544

tbe@
landbobanken.dk

Flemming Bach
Sørensen
T:  9870 3842 
M: 6161 4535

fbs@
landbobanken.dk

Ole
Andersen
T:  9870 3816 
M: 6161 4501

olea@
landbobanken.dk

Private Banking & Wealth Management

Cecilie
Rytter
T:  9870 3803 

cecilie.rytter@
landbobanken.dk

Private Banking & 
Wealth Management, Aalborg

Thulebakken 34, 1. sal • Hasseris
9870 3800 • pbaalborg@landbobanken.dk

Optimerer du 
sammenhængen 
mellem ...

og book et 
 uforpligtende 
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AALBORG

I HELE JUNI, JULI OG AUGUST:

SOMMER I SKOVENSOMMER I SKOVEN
Nyd en spændende sommermenu  
eller et spil minigolf afsluttet med  
lækker krondyrburger og grovfritter

Husk4. juli

American Dinner!  

www.rold.dk

Sommermenuen:
Hver aften fra kl. 18.00 (undt. 4. juli)

Letrøget Vesterhavs fisk med urtecreme,  
sprøde flager og salater

Helstegt kalvefilet med cremet sauce  
med løvstikke og sommergrønt
Dessert med sommerens bær,  

blomster og honning

Pr. couvert kr. 398,00

Vælderskoven 13 | 9520 Skørping | Tlf. 98 37 51 00 | www.roldstorkro.dk | roldstorkro@rold.dk

Krondyrburger & minigolf  
Nyd en lækker krondyrburger med grov-
fritter, kl. 12.00-15.00 - og et spil minigolf. 
 
Pr. couvert kr.  225,00

Minigolf:
Rold StorKro’s minigolf er måske  
Himmerlands smukkeste og mest  
spændende bane. Kom og prøv de 18 hul-
ler, som har en sværhedsgrad på Par 3-5. 
Banen er åben kl. 10.00-21.00.

Pr. person pr. spil kr.   60,00
3 turs kort; spil 3 gange i hele 2024  
kr. 120,00 pr. person

Vestre Fjordvej 81 - 9000 Aalborg             www.springeren-maritimt.dk

Alle dage i juli:
åbent 

kl. 10-20

Åbningstider:
Maj-august: kl. 10-17

September - april: kl. 10-16

Springeren - Maritimt Oplevelsescenter 

Sjovt for børn - spændende for voksne

Hasseris trafikpåvirket af internationalt cykelløb
Fra den 28. august til den 1. september vil trafikken i Hasseris blive påvirket af UCI Gran Fondo World Championships, en kæmpe interna-
tional cykelbegivenhed for 3000 amatørryttere fra 70 lande. 
Af Helena Ravnsbæk

For første gang siden 2015, 
vil Aalborg være vært for UCI 
Gran Fondo World Champion-
ships, en stor international 
cykelbegivenhed for amatør-
ryttere. Mesterskaberne løber 

af stablen fra den 29. august 
til den 1. september 2024, 
og byens gader vil summe af 
cykelentusiasme og aktivitet.
Arrangementet vil bringe 
tusindvis af cykelryttere 
og tilskuere til byen, hvilket 
bl.a. resulterer i omfattende 

trafikændringer, især i Has-
seris-området.

Udlej sommerhuset
Cykelryttere fra hele verden 
har kvalificeret sig til UCI 
Gran Fondo World Champion-
ships 2024 ved at deltage i 

forskellige løb gennem året, 
herunder et dansk kvalifika-
tionsløb i Svendborg i juni. 
Omkring 3000 ryttere fra 70 
forskellige lande har kvalifice-
ret sig til finalen i Aalborg.

Aalborg Kommune forventer 
op til 10.000 overnattende 
gæster i forbindelse med 
mesterskabet, hvilket ska-
ber stor efterspørgsel efter 
overnatningsmuligheder. Det 
kan derfor være en god idé 
at udleje sin bolig via Airbnb 
eller leje sommerhuset ud 
denne weekend. Derudover 
forventes Aalborgs restau-
ranter at have særligt travlt.

Ferskenvej lukket inde
UCI Gran Fondo World Cham-
pionships består både af 
enkeltstart, holdkørsel og et 
kæmpe linjeløb, hvor både 
enkeltstarten og linjeløbet vil 
finde sted på veje i Hasseris. 
Torsdag den 29. august start-
er mesterskabet med enkelt-
starten, hvor ca. 400 ryttere 

vil deltage. Løbet, som varer 
fra kl. 9.00 til 15.30, finder 
sted på en 33 km rute, der be-
gynder og slutter ved KFUM 
Hallen på Under Lien. 

Allerede onsdag den 28. 
august kl. 18 vil Under Lien 
foran KFUM Hallen til Multe-
bærvej være lukket for at for-
berede start- og målområdet. 
Torsdag morgen kl. 8.30 
lukkes hele ruten for bilister. 
Dette betyder, at beboere på 
Ferskenvej og i Morbærhaven 
vil være lukket inde fra kl. 
8.30 til omkring kl. 16. 

Beboere opfordres til at 
parkere deres biler uden for 
det afspærrede område i lø-
bet af onsdagen.

Målstregen er placeret ved 
KFUM Hallen, hvor der vil 
være en scene og storskærm 
opsat. Der forventes en stor 
tilstrømning af både ryttere 
og tilskuere, hvilket vil skabe 
et livligt og festligt miljø om-

kring løbsområdet, hvor der 
også vil være mulighed for at 
købe mad og drikke. 

Holdkørsel i centrum
Fredag den 30. august afhol-
des holdkørslen i centrum af 
Aalborg. Ruten her påvirker 
ikke Hasseris direkte, men 
trafikken vil være begræn-
set omkring Musikkens Hus 
og Nyhavnsgade, hvor løbet 
finder sted.

Lørdag den 31. vil være en 
hviledag, hvor der ikke vil 
være cykelryttere på vejene. 
I stedet forventes der mange 
turister i bybilledet.
  
Bygaden lukket
Til linjeløbet søndag den 1. 
september vil cykelryttere 
konkurrere på to distancer: 
Gran Fondo på 152,9 km samt 
Medio Fondo på 112,4 km. 

Begge ruter starter og slutter 
i Vingårdsgade, og til forskel 
for traditionelle cykelløb med 

Det er ikke første gang cykelryttere kommer gennem Hasseris. Her ses rytterne til DM-ugen i 2023 på Hasserisvej. Foto: Jesper Franzen. 



Kom helt tæt på sjældne og truede dyr, og 
nyd en hyggelig og lærerig sommerdag 

sammen med familie og gode venner.

NYD DIN 
SOMMER  
I AALBORG ZOO

Linjeløbet vil lukke beboere i Bygaden, Hasseris Enge og i Sofiendal Enge inde søndag den 1. 
september fra kl. 8.30 til 13.30. 

Enkeltstartsruten vil lukke Ferskenvej og Morbærhaven inde torsdag den 29. august fra kl. 8.30 
til ca. 16. 

kun et enkelt felt, sendes der 
her 13 felter, som starter med 
fem minutters interval, led-
saget af motorcykler. 

Ruterne går igen gennem 
Hasseris, og dette betyder, 
at beboere på sideveje til 
Svalegårdsvej og til Under 
Lien samt beboere i Bygaden, 
Hasseris Enge og Sofiendal 
Enge vil være midlertidigt luk-
ket inde. 

Der vil gå cirka to timer fra 
de sidste ryttere forlader 
Hasseris, til de første ryttere 
vender tilbage for at passere 
målstregen i Vingårdsgade.

I denne periode arbejdes 
der på at etablere sluser, der 
midlertidigt åbner for kryd-
sende trafik, herunder på 
Skelagervej mellem Bygaden 
nord og Bygaden syd. Hjem-
meværnet vil assistere med 
at håndtere disse sluser, så 
trafikken kan åbnes i korte in-
tervaller mellem kl. 10 og 12.
Beboere i de berørte områder 
opfordres af Aalborg Kom-
mune til at parkere uden for 
de afspærrede områder, hvis 
de har ærinder om søndagen i 
tidsrummet 8.30 til 13.30. 

Målområdet ved Budolfi Plads 
forventes at være epicen-

teret for den store cykelfest 
og vil være det perfekte sted 
at tilbringe en livlig søndag i 
cykelsportens tegn.

Mere information
Christian Birch Smith fra Aal-
borg Kommune understreger, 
at selvom det ikke er de store 
cykelikoner, der denne gang 
gæster Aalborg, vil UCI Gran 
Fondo World Championships 
være en unik mulighed for at 
opleve “rigtig meget cykelløb 
for pengene.” 

Aalborg Kommune og løbsar-
rangørerne arbejder på at 
sikre en glidende afvikling af 

begivenheden og samtidig 
minimere generne for be-
boerne. For at imødekomme 
de omfattende trafikæn-
dringer vil beboerne i de 
berørte områder modtage 
flere informationer fra Aal-
borg Kommune via e-Boks i 
uge 32. 

Heri står der bl.a., at hvis der 
opstår en akut-situation, 
hvor ambulance eller andet 
udrykningskøretøj skal frem 

til en adresse bag afspærrin-
gen, sørger politiet og løbsar-
rangøren for, at de kommer 
frem. Ved et absolut uopsæt-
teligt og akut behov kan man 
ringe til løbets vagtcentral og 
bestille en politimotorcykel/
Race-Marshall til at eskortere 
et køretøj ind/ud af området.
Akutnummeret er tlf. 52 19 
27 43 på begge løbsdage.

I øvrigt vil cykelstierne være 
åbne. Ændringer i den kollek-

tive trafik annonceres på Nor-
djyllands Trafikselskabs hjem-
meside www.ntrejse.dk. Du 
kan se de konkrete ændringer 
under sektionen “Trafikinfo”.

Har du yderligere spørgsmål 
om vejlukningen, send en mail 
til: eventtrafik@aalborg.dk

Klik her og se ruterne:  
https://granfondoaalborg.dk/
ruter/ 



Hasserisvej 109 var i nogle år i 1920erne bolig for tidligere godsejer og folketingsmedlem Johan Knudsen og hans hustru, 
indtil de i 1931 flyttede til Italien. Foto Flemming Nielsen.

En af Johan Knudsens nærmeste i årene på Bangsbo var 
forfatteren Herman Bang. Han opholdt sig i længere peri-
oder på Bangsbo, og vel på grund af navneligheden kaldte 
han sig i Frankrig ved ophold der Herman Bang de Bangsbo. 
Han blev i 1899 fotograferet i Aalborg af fotografen Hein-
rich Tønnies i hans atelier på Nytorv. Foto i Aalborg Stads-
arkiv.

Af Flemming Nielsen

Der har naturligvis gennem 
årene boet mange inter-
essante personligheder i 
Hasseris Villaby, hvoraf en 
hel del havde stor betyd-
ning for Aalborgs udvikling 
på flere måder. Men der er 
ikke mange, der ved, at en 
helt særlig personlighed i 
1920erne boede i villa Sal-
zach, Hasserisvej 109. 

Denne villa blev i 1985 om-
bygget til fire lejligheder, 
men var inden da en stor villa 
med tilhørende garage. Det 
fine hus ser ud til at have 
hentet arkitektonisk inspira-
tion fra hovedbygninger på 
mindre herregårde på landet, 
og det passer for så vidt fint 
til den beboer, som denne ar-
tikel skal handle om.

Johan Knudsen
Johan Knudsen blev født i 
1865 på Mors som søn af 
en godsejer. Det var menin-
gen, at han med tiden skulle 
overtage familiens godser 
Moutrup og Blistrup og der-
for var han blevet uddannet 
i landbrug på Landbohøjs-
kolen, men den unge velhav-
ende mand tog i den grad 
livet i København til sig. 

Ud over at tage studenter-
eksamen på kursus og siden 
filosofikum på universitetet 
deltog han i det kunstner-
iske liv, især teatret, hvor han 
fungerede som anmelder og 
kritiker og blev en del af det 
kulturradikale miljø. 

Hans bror var direktør for 
Dagmarteatret, og da det 
på et tidspunkt manglede 
penge, satte han en del af 

sine midler i det. Han skød 
også penge i et nystartet 
blad, ”Kjøbenhavn”, som den 
senere radikale politiker Ove 
Rode havde startet i 1890, 
og han deltog i arbejdet på 
bladet, både som skribent 
og redaktør. Kjøbenhavn 
beskæftigede tidens mest 
fremmelige kunstnere, dig-
tere og forfattere, og han 
fik i de få år, han var i Køben-
havn frem til 1891 en stor 
bekendtskabskreds i det 
kunstneriske miljø. 

Levemand i København
Knudsen var en del af 
hovedstadens mondæne 
liv i en kreds, der blev kaldt 
Certosaherrerne efter de-
res favoritdrik Certosa eller 
absinth. Certosa er det ital-
ienske navn for Chartreuse. 
Kredsen dyrkede et ødselt liv 
med ekstravagante vaner og 
holdt til omkring en mondæn 
cafe Bernina på Vimmelskaf-
tet. 

Det var bl.a. Agnes Henning-
sen, der har beskrevet den 
unge Johan Knudsen, som 
hun blev præsenteret for: 

”Ham jeg skulle stedes for, 
var den Johan, som hele byen 
kendte, godsejersønnen fra 
Mors. Det morsomme ved 
ham var hans hovmodige 
referater under mærket 
Baron Trip Trap. – Han, som 
havde sat en formue i Dag-
marteatret, han, hvis rigdom 
der blev snakket om helt ud 
i Charlottenlund. – Den høje, 
overlegne, rige, lyse yngling 
Johan Knudsen.” (Her citer-
eret fra Johannes Jørgensen: 
Bangsbokredsen).

Knudsen og Bangsbo
Den unge mands storbyliv 
passede ikke hans godsejer-
familie, der helst ville have 
ham væk fra hovedstadens 
fristelser. Han købte derfor 
tilskyndet af sin stedfar i 
1891 den lille hovedgård 
Bangsbo syd for Frederik-
shavn. Den var på det tid-
spunkt i forfald, og Johan 
Knudsen investerede i dens 
restaurering med stor hen-
syntagen til bevaring af de 
dele af især hovedbygnin-
gen, der var værd at værne 
om. 

Han inviterede sine kunst-
nervenner fra tiden i Køben-
havn til at deltage i arbej-
det, og især Th. Bindesbøll 
prægede det sammen med 
andre kunstnere som O. 
Ring, mens forfattervenner 
som Carl Ewald, Gustav Wied 
og især Herman Bang ivrigt 
støttede foretagendet. Her-
man Bang, der var en af den 
unge Knudsens nærmeste 
venner, har beskrevet det i 
Illustreret Tidende i 1905: 
”Først genrejstes huset. 
Malere, bygmestre, keramik-
ere kaldtes til. Chr. Clausen, 
Bindesbøll og Ring færdedes 
og syslede og rodede både i 
gård og længe. Der gravedes 
i kældre og der rejstes mur. 
Møbler blev tegnet, og væg-
fliser blev skabt. Men var der 
noget gammelt, som duede, 
blev det hæget og bevaret. 
Da reddedes billardsalens 
skønne empiredøre med de 
håndgjorte metalsirater, et 
par af de dejligste i landet.”  
(efter Johannes Jørgensen: 
Bangsbokredsen).

Der udspandt sig et tur-
bulent liv på Bangsbo, når 

vennerne fra København 
var på besøg. Især Herman 
Bang var glad for at komme 
på Bangsbo og knyttede sig 
til stedet i en grad, så han i 
et efterladt brev efter sin 
død i 1912 bad om at blive 
begravet i Bangsbos smukke 
park. Det skete dog ikke, vel 
nok fordi Johan Knudsen ikke 
længere ejede Bangsbo. 

Han solgte gården i 1909, da 
han på det tidspunkt havde 
arvet familiens godser på 
Mors og havde fået andre 
interesser. Det brogede kun-
stnerliv på Bangsbo i den 
såkaldte Bangsbokreds satte 
sig dog spor i Frederikshavn, 
der fik besøg af hoved-
stadens avantgarde, og 
det satte uden tvivl gang i 
snakken lokalt. Både Herman 
Bang og Eva Drachmann, 
datter af Holger Drachmann 
har skildret det festlige liv på 
den hvide herregård, der især 
udspandt sig i det sidste årti 
af 1800-tallet. Eva Drach-
mann: 

”… også omegnens propri-
etærer, fiskehandlere, læger 
og dyrlæger kom til dun-
drende middage med påføl-
gende kortspil. Der spilledes 
poker, og der spilledes højt 
– natten igennem hørtes 
kun korte udråb og næver, 
der huggede kortene i bor-
det. Lysene brændte ned 
i stagerne, tobakstågen 
slørede spillerne og whisky-
glassene. Ved daggry havde 
man spillet både gård og 
studestalde væk, så der kun 
var kone og børn tilbage. Det 
var ikke bare frasagn, jeg har 
selv set det. Altid foregik der 
noget på Bangsbo, elskov og 
fjendskab, bortførelser, selv-

En personlighed på Hasserisvej
Læs historien om Johan Knudsen, der boede på Hasserisvej 109. Han var både godsejersøn, en 
del af kulturradikale kredse og senere konservativ politiker, der endte som tilhænger af nazis-
men. 

mordsforsøg og dueller, drik-
kegilder og bryllupper, mit 
eget f.eks.”

Som politiker
Men Johan Knudsen blev som 
andre ældre og mere moden. 
Han fik drevet Bangsbo som 
gods på en måde, der vandt 
respekt, og han deltog også 
i det lokale liv. Det førte 
bl.a. til, at han blev valgt til 
sognerådet i Flade-Gærum 
kommune i 1899 og fra 
1902-1906 var han sogn-
erådsformand. 

Hans politiske interesser 
som del af det kulturradikale 
miljø skulle vel egentlig have 
medført, at han ville være en 
del af kredsen omkring Ove 
Rode og Brandes og dermed 
det liberale miljø, men hans 
godsejerbaggrund fik ham til 
at tilslutte sig Højre (senere 
Det konservative Folkeparti). 
Han stillede op for Højre 
til Folketinget i Frederiks-
havnkredsen i 1898, men 
blev ikke valgt. I 1906 blev 
han så valgt ind i Folketin-
get for Fredensborgkredsen, 
og han blev en betydende 
politiker helt frem til 1920. 
Han var medvirkende i dan-
nelsen af Det konservative 
Folkeparti i 1915, og han var 
formand for folketingsgrup-
pen 1918-1920, men han 
var på en del områder i mod-
sætning til flertallet i partiet, 
og han genopstillede ikke til 
Folketinget i juli 1920. 

De sidste år
Sine godser Bangsbo, 
Moutrup og Blistrup pas-
sede han sideløbende med 
det politiske arbejde, men 
også dem afviklede han eft-
erhånden: Bangsbo solgtes 
som nævnt i 1909 og Blis-
trup blev solgt til udstykning 
i 1923, og derefter bosatte 

han og hans hustru sig i Has-
seris i villa Salzach i en peri-
ode. Han har i modsætning 
til i Frederikshavn ikke sat sig 
spor i det lokale liv i Hasseris 
og Aalborg på en måde, så 
der er minder om det, og han 
deltog efter 1920 heller ikke 
i den politiske debat. Han og 
hustruen levede et stille liv, 
og i 1931 forlod de landet 
og bosatte sig i først Italien, 
siden i München. Her blev Jo-
han Knudsen optaget af na-
zismen og Hitler og han blev 
forblev overbevist tilhænger 
frem til sin død i 1942. 

I 1940 flyttede han tilbage 
til Danmark og bosatte sig 
på Slotskroen på Frederiks-
berg. Efter sigende blev han 
bisat med et portræt af Ad-
olf Hitler i favnen efter et 
liv, hvor han politisk havde 
bevæget sig fra det kunst-
neriske, kulturradikale miljø 
med ubetinget frisind til det 
yderste højre. I processen 
mistede han helt kontakten 
til de kredse, der prægede 
livet i Bangsbokredsen. Han 
havde en skæbne, der efter 
en lovende begyndelse og 
en lang periode med stor 
succes, både på det per-
sonlige, kunstneriske og det 
politiske plan med stor ind-
flydelse sluttede i isolation 
og uden føling med de men-
nesker, der ellers havde være 
så stor en del af hans liv.

Der hvor han har efter-
ladt sig de største spor, er 
på Bangsbo, hvor den fine 
hovedbygning, han satte i 
stand, i dag danner ramme 
om et smukt museum, hvor 
historien om Bangsbokred-
sen stadig fortælles. Og han 
har altså også boet på Has-
serisvej.



Frame
   
Med afsæt i den klassiske snedkertradition, er Frame en 

hyldest til dansk håndværk. Et forramme-køkken, hvor 

fronterne flugter med rammerne. Det er en nyfortolk-

ning, som med respekt for det oprindelige udtryk løfter 

sig til en tidløs klassiker.

Få mere inspiration hos I

Råens Palæ, Råensvej 1  I  9000 Aalborg   I  tlf. +45 5365 2023

Hjørnet I krydset ved Skelagervej og Bygaden, hvor der ønskes en Rema 1000 butik placeret. 
Foto: Jesper Franzen

Af Jens Skovgaard

Beboerne i området er blevet 
orienteret om fordebatten 
via et elektronisk brev, som 
oplyser, at høringsfristen lø-
ber frem til den 14. august. 
På trods af, at fordebatten 
altså er placeret i feriepe-
rioden, har en lang række 
beboere indsendt skriftlige 
høringssvar, hvor langt den 
overvejende del er imod en 
placering af en dagligvare-
butik på Skelagervej/Byga-
den.

Rema i baghaven
Mange påpeger, at der al-
lerede nu er problemer med 
at passere Skelagervej på 
grund af trafikken. Desuden 
er ‘det skæve kryds’ ved Ske-
lagervejs udmunding i Has-
seris Enge Syd, som er præ-
cis der man ønsker en Rema 
1000 butik placeret en kilde 
til frustration fra både gå-
ende og trafikanter.

Trine Binett Jørgensen, der 
er formand for grundejerfor-
eningen Hasserislunden, har 
henvendt sig til hasserisavis.
dk for at fortælle om grund-
ejerforeningens holdning i 
sagen.

Grundejerforeningen Has-
serislunden omfatter de 22 
boliger på Kringelhøj, som er 
den lukkede villavej, der får 
en evt. Rema 1000 butik ‘i 
baghaven’. For at få plads til 
en dagligvarebutik, skal der 
opkøbes seks boliger på hjør-
net af Skelagervej og Byga-
den Syd. De seks boliger er i 
dag naboer til bebyggelsen 
på Kringelhøj.

hasserisavis.dk omtalte for 
noget tid siden interessen 
fra Rema 1000 for at placere 
en butik på stedet. Anlednin-
gen var, at Rema 1000 alle-
rede på det tidspunkt havde 
henvendt sig til de seks ejere 
med til om at købe ejendom-
mene. I følge Trine Jørgensen 
har Rema 1000 oplyst, at én 
af ejendommene er blevet 
opkøbt af Rema 1000.

Trafikale gener
Overfor hasserisavis.dk gi-
ver Trine Jørgensen udtryk 
for, at hun og de øvrige ejere 
på Kringelhøj “er chokerede 
over, at det overhovedet 
overvejes at lave en så ind-
gribende forandring af vores 
nabolag”. 

Hun er bevidst om, at der na-

turligvis kan ske bygnings-
mæssige forandringer i det 
område, man bor i, men at 
der ligefrem planlægges en 
stor dagligvarebutik med 
en tilsvarende stor p-plads, 
og masser af trafik til og fra 
butikken, ligger langt ud over 
hvad hun betragter som ri-
meligt. 

Trine Jørgensen er opmærk-
som på, at kommunen har 
oplyst, at den planlægger 
en lysregulering i det skæve 
kryds, hvor butikken plan-
lægges placeret. Men hvor-
dan det lige kan lade sig gøre 
på en hensigtsmæssig måde, 
er hun meget i tvivl om.

I det høringssvar, som grund-
ejerforeningen Hasserislun-
den har indsendt, omtales 
en lang række ulemper for 
beboerne. Kødannelse på 
Bygaden Syd, som forhindrer 
udkørsel, trafikstøj både fra 
vejene og parkeringsområ-
det samt varetransport til 
butikken er blot nogle af de 
ulemper, som beboerne kan 
imødese ved at placere en 
dagligvarebutik på stedet.

Skarpe protester mod Rema 
1000 butik ved udsat vejkryds
Forslaget om at placere en Rema 1000 butik på hjørnet af Skel-
agervej og Bygaden Syd møder mange protester fra beboere i 
området.



Elektrode i intimområdet skal hjælpe patienter verden over
InnoCon Medical har udviklet en teknologi, der gennem en elektrode i intimområdet kan hjælpe patienter med ufrivillig vandladning. 
Dianna Mærsk Knudsen fortæller om deres innovative løsning, der kan revolutionere behandlingen af inkontinens verden over. 
Af Helena Ravnsbæk

Urininkontinens er et prob-
lem, der berører op mod 
500.000 danskere, ifølge 
Statens Serum Institut. 
Forekomsten øges med al-
deren, og omtrent halvdelen 
af alle kvinder over 75 år 
lider af denne tilstand. 

Mange tror fejlagtigt, at 
inkontinens er en uund-
gåelig del af aldring, men der 
er mange måder at forebyg-
ge og forbedre tilstanden på. 
Ofte kan træning af bæk-
kenbunden med knibeøvels-
er hjælpe, men nogle gange 
er det nødvendigt med mere 
avancerede behandlinger.

Dette er netop, hvad Inno-
Con Medical, en lille virksom-
hed med omkring 10 medar-
bejdere på Lyngvej, arbejder 
med. 

Hasserisavis.dk mødte Di-
anna Mærsk Knudsen, Di-
rector of Clinical Affairs and 
Quality, som er en af de fire 
grundlæggere af projektet. 
Dianna har været med fra 
starten, da projektet blev 
lanceret for syv år siden, og 
hun fortæller os om virk-
somhedens banebrydende 
arbejde.

Elektrisk stimulering
Historien om InnoCon Medi-
cal begynder med Neurodan, 
en virksomhed på Sofien-
dalsvej, som specialiserede 
sig i elektrisk stimulering af 
nerver. Neurodan udviklede 
teknologi, der bl.a. hjalp men-
nesker med dropfod gennem 
implantater til at kunne løfte 
foden. 

Da de tyske ejere lukkede 
Neurodan i 2016, beslut-
tede Dianna sammen med 
Torsten Fjeldgaard Hvalsøe, 
Jesper Nielsen og Jens Lü-
beck Johansen at fortsætte 
et forskningsprojekt fra 
Neurodan. 

Projektet fokuserede på at 
behandle urininkontinens 
ved hjælp af elektrisk stimu-
lation af nerver, hvilket førte 
til oprettelsen af InnoCon 
Medical i maj 2017.

Dyre implantater
I forskningsprojektet hos 
Neurodan fokuserede man 
oprindeligt på at behandle 
inkontinens gennem implan-
tater. Men grundlæggerne 
indså hurtigt, at de måtte gå 
en anden vej, hvis de skulle 
hjælpe flest muligt patienter 
i hele verden. 

“Implantater er meget dyre, 

så der er ikke mange pa-
tienter, der får lov til at få 
dem. Det er ærgerligt, da 
urininkontinens er en ud-
bredt lidelse. Derfor ønskede 
vi at udvikle et produkt, der 
kunne tilbyde en mere til-
gængelig løsning på marke-
det.”

I stedet begyndte de at ud-
vikle en løsning, der ikke skal 
opereres ind i kroppen, men i 
stedet kan stimulere nerven 
eksternt ved hjælp af elek-

trisk strøm. Her er de fundet 
frem til to varianter, der viser 
sig både at afhjælpe urin- og 
afføringsinkontinens, hvis 
nervebaner hænger sam-
men.
 
Innovativ piercing
Det første produkt er en 
fleksibel klæbeelektrode, 
der kan fastgøres til køns-
organerne og nemt fjernes 
og udskiftes af patienten. 
Dette produkt er ideelt til  

korttidsevalueringer eller 
som en test for at se, om 
det kan afhjælpe patienten. 
Med det andet produkt har 
InnoCon Medical ladet sig 
inspirere af intimpiercinger 
til udviklingen af stange-
lektroden, som er en mere 
bekvem og langsigtet løs-
ning for patienterne.

“Det mest innovative ved 
vores produkt er, at vi har 
kombineret noget kendt 
fra smykkebranchen, som 

man ved, man kan leve med 
i årtier uden problemer, med 
avanceret elektrodedesign,” 
siger Dianna. 
Når elektroderne er sender 
strøm til nerverne ved køns-
organerne, hjælper de med 
at normalisere nervesig-
nalerne. For eksempel, når 
man føler trang til at tisse, 
kan elektroderne hjælpe 
med at afslappe blæren og 
forhindre ufrivillig vandlad-
ning. 

Dianna fortæller, at det ikke 
føles som smerte; ”det er 
mere som en let summende 
fornemmelse, som patien-
terne selv kan justere op og 
ned for efter behov.”
Patienterne kan nemlig 
betjene elektroderne med 
en simpel fjernbetjening, 
man kan have med i lommen. 

Kliniske forsøg 
Foruden videre udvikling 
af deres teknologi, består 
arbejdet på Lyngvej af en 
masse papirarbejde i form af 
ansøgninger og databehan-
dling, fortæller Dianna. For 
inden de innovative UCon-
elektroder kan tilbydes til 
patienter i sundhedssyste-
mer verden over, skal Inno-
Con Medical først godkendes 
gennem flere omfattende 
kliniske studier.

De har netop afsluttet 
et studie i Danmark med 
80 patienter, der testede 
klæbeelektroden, hvor 
halvdelen af forsøgsperson-
erne havde overaktiv blære 
og den anden halvdel havde 
afføringsinkontinens. 

For stangelektroden har de 
netop påbegyndt et studie, 
hvor der indtil videre er seks 
danske kvinder, som på nu-
værende tidspunkt tester in-

timpiercing-varianten. Dette 
studie omfatter kun 20 pa-
tienter indtil videre, fortæller 
Dianna. 

Hun fortæller også om et 
studie i Holland, hvor man i 
øjeblikket undersøger elek-
trodernes virkning på en 
sjælden lidelse, hvor kvinder 
med en forstyrret seksuel 
ophidselse muligvis kan få 
hjælp gennem InnoCon Med-
icals innovative elektroder.

En skør verden
Dianna erkender, at der er 
lang vej fra idé til salget af 
et færdigt produkt, og hun 
forventer mindst fire år mere 
før sundhedssystemer rundt 
omkring i verden begynder 
at kunne tilbyde InnoCon 
Medicals elektroder som be-
handlingsform. 

Næste skridt på rejsen er 
at få deres elektroder god-
kendt til markedet. De skal 
først gennemføre et omfat-
tende studie med 180 men-
nesker, som skal godkendes 
af Lægemiddelstyrelsen. 
Efterfølgende vil de kunne 
ansøge om det vigtige CE-
mærke, der tillader dem at 
sælge udstyret på det eu-
ropæiske marked.

“I vores verden er det lidt 

”Vi bruger selvfølgelig ikke så mange år 
og penge på at udvikle et produkt, som vi 
ikke er sikre på, at sundhedssystemerne vil 
købe. Men det kræver med 100 % sikkerhed 
endnu flere kliniske studier, før det kan lade 
sig gøre.” 

- Dianna Mærsk Knudsen 

Dianna Mærsk Knudsen, en af grundlæggerne, fortæller om deres innovative intimpiercing, der kan revolutionere behandlingen. Foto: Helena Ravnsbæk. 

Erhverv
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Når man føler trang til at tisse, kan elektroden sende strøm til nerverne ved kønsor-
ganerne, og dermed hjælpe med at afslappe blæren og forhindre ufrivillig vandladning.  
Foto: Helena Ravnsbæk.

skørt. Vi bruger enorme 
mængder tid og ressour-
cer på at få tilladelse til at 
gennemføre studier, der 
kan give os et CE-mærke. 
Og selv når vi har det, er der 
ingen garanti for, at nogen 
køber vores udstyr på det 
europæiske marked,” siger 
Dianna og forklarer:

”Hvert land har et sundheds-
system, hvor man først må 
beslutte sig for, om man vil 
bruge ressourcer på det nye 
produkt på markedet. Her 
skal vores produkt holdes op 
mod eksisterende behand-
lingsformer til disse patien-
ter; hvad er prisforskellen, 

hvor mange glade patienter 
har vi med det ene produkt 
frem for andet, og kan det 
overhovedet betale sig at 
skifte det gamle ud.”
”Men det har vi selvfølgelig 
også taget højde for,” siger 
Dianna. ”Vi bruger selvføl-
gelig ikke så mange år og 
penge på at udvikle et 
produkt, som vi ikke er sikre 
på, at sundhedssystemerne 
vil købe. Men det kræver med 
100 % sikkerhed endnu flere 
kliniske studier, før det kan 
lade sig gøre,” smiler hun. 

Bliv forsøgskanin
Selvom det tager tid, er der 
allerede nu patienter, der 

drager fordel af teknologien.
“Allerede nu er der patien-
ter, der får glæde af vores 
produkt, da vi løbende får 
godkendelser til at udføre 
studier, og der ender med at 
være en del danskere, der har 
været gennem møllen, inden 
vi får vores CE-mærke,” siger 
Dianna. 

Hun fortæller, at nordjyske 
interessenter, der ønsker 
at deltage i forsøgene, 
kan henvende sig til Århus 
Universitetshospital eller 
besøge InnoCon Medicals 
hjemmeside og finde mere 
information under ’Brug-
erdeltagelse’.
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JUBILÆUMSFEST - 20 år i Mølleå
Lørdag den 24. August fra kl. 18.00 

Velkommen til en festlig sensommeraften med velkomst og tale i 
gårdhaven med appetizers og champagne fra Moêt & Chandon.

Herefter 4 retters sensommermenu i restauranten med de  
største klassikere, - hertil vine afstemt til menuen. 
SOULKOMPAGNIET sætter gang i dansegulvet ca. kl. 22.30. 

Pris pr. kuvert 1.298,- (Begrænset antal pladser) 

www.mortenskro.dk
info@mortenskro

Fra forfald til fornyelse: Mariendals  
Mølle skal atter male mel
Aalborgs historiske pejlemærke, Mariendals Mølle, står overfor en omfattende restau-
rering efter overdragelse fra Aalborg Kommune til Mariendal Møllelaug.

Henrik Pedersen er formand for Mariendals Møllelaug, ser frem til at byde besøgende velkommen ind i møllen. Foto: 
Helena Ravnsbæk. 

Af Helena Ravnsbæk

På hjørnet af Hobrovej og 
Skelagervej står Marien-
dals Mølle som et smukt 
vartegn og et ofte anvendt 
pejlemærke i byen. Den 
nuværende mølle er fra 
1905-06, efter den forhen-
værende Mariendals Mølle 
brændte ned til grunden 
kun 12 år efter den blev 

flyttet fra Skovbakken, hvor 
Aalborg Tårnet ligger i dag.
Henrik Pedersen, formand 
for Mariendal Møllelaug, 
står med et stort smil ved 
siden af møllen. 
“Den er jo nærmest land-
skendt, for det er et 
pejlemærke og et vartegn, 
når man kommer ind til 
byen,” siger Henrik. Han 
fortæller om den kamp, 

lauget har kæmpet siden 
oprettelsen i januar 2023 
for at få overdraget møllen 
fra Aalborg Kommune, så 
de kunne begynde at søge 
fondsmidler til istandsæt-
telsen.

“Det var en hård proces, 
men vi er rigtigt, rigtigt 
glade for at få overdraget 
møllen,” siger Henrik, der 

tidligere har frygtet, at 
kommunen ville sælge Møl-
len som kontorbygning eller 
til ejendomme. 

5-7 mio. kr. 
Ifølge Henrik har møllen 
har ikke været i gang i 15 
år, men det skal den igen. 
Mariendal Møllelaug står nu 
overfor den store opgave at 
søge fondsmidler for om-

kring 5-7 mio. kr., så møllen 
efter ambitionen kan male 
mel igen i 2028.

Henrik fortæller, at man 
forventer i sensommeren 
2024 at have søgt tilstræk-
keligt med midler, så møl-
levingerne og hatten kan 
tages ned. 

“Bare processen med at 
tage hat og vinger ned 
koster omkring 500.000 kr.,” 
siger han. 

Først herefter kan man 
få to professionelle møl-
lebyggere til at tage over 
og give møllens indven-
dige den helt store tur. 
Selve konstruktionen er i 
bemærkelsesværdig god 
stand, så fokus vil være på 
møllens funktion, rammerne 
som murværket, gulv og 
rummenes anvendelighed, 
herunder et mødelokale til 
møllelauget, et toilet og 
sikring af sikkerheden for 
besøgende.

En ny fremtid
Planerne for møllen inklud-
erer også en restaurering af 
dens udvendige dele. 
“Planen er, at vi vil have en 
brugsmølle, hvor vi vil prøve 
at male korn for at sælge 
det. Det er et spændende 
projekt, og vi glæder os 
rigtig meget til at komme i 
gang,” siger Henrik. 

Han forklarer, at mølle-
lauget næppe vil tjene store 
summer på melsalget, men 
at deres mål er at vedlige-
holde møllen gennem dens 
drift. Den frivillige forening 
vil bruge alle indtægter på 

renovering og vedligehold-
else af møllen.

“Møllen bliver ved med at 
stå her, og på et tidspunkt 
kan det være, at vi beskær-
er nogle af de store træer 
ud mod Hobrovej, så vi bed-
re kan se den fra vejen, og 
så den rigtigt kan komme til 
sin ret.”

Åben Mølledag
Som fejring af overdra-
gelsen af nøglerne til hele 
Aalborgs vartegn vil Møl-
lelauget holde en særlig 
Åben Mølledag, hvor alle 
interesserede bliver budt 
velkommen til at komme ind 
og se Mariendals Mølle. 

Datoen er endnu ikke helt 
fastlagt, men det bliver 
først i september, hvor 
besøgende får mulighed 
for at se møllen både ud-
vendigt og indvendigt, få 
en rundvisning og høre om 
planerne for dens restau-
rering og fremtidige brug. 
Møllelauget håber, at 
mange vil deltage i fejrin-
gen og måske endda støtte 
deres arbejde om at bevare 
hele Aalborgs vartegn. 

Siden sin oprettelse i januar 
2023 har Møllelauget fået 
stor opbakning fra lokal-
samfundet. De startede 
med fem medlemmer og har 
nu 150 medlemmer. 

Et medlemskab af Mølle-
lauget koster 100 kr. om 
året og kan oprettes ved at 
overføre 100 kr. til reg.nr. 
7444, kontonr. 1496366 
ledsaget navn, adresse og 
telefonnummer. 



BÅDEHAVNSVEJ 11B    9000 AALBORG  T: +45 53 64 20 23

Lad dig inspirere, besøg os på @MULTIFORMAALBORG

MULTIFORM AALBORG
LEVERER MERE END 
KØKKENER I BEDSTE 
KVALITET

Jannie Kjær
Indehaver & indretningsarkitekt

“Hos Multiform Aalborg er vi 
ikke kun fagpersoner, der tegner  
køkkener, som fysisk passer ind
i rummet. Vi ønsker at være din
professionelle sparringspartner
i hele processen. Vi ser på hel-
heden, og vi tør godt at være  
ærlige og at udfordre dine valg,  
så du i sidste ende får ikke bare 
et eksklusivt køkken, men et rum 
der er i en perfekt balance, forener 
æstetik, din livsstil og smag samt 
boligens indretning”

252 nye stx-elever og 62 nye pre-IB elever møder op til første skoledag på Hasseris Gymna-
sium. Foto: Jesper Franzen

Af redaktionen

Det er højsæson for som-
merfugle, men det er nok 
især dem i maven, som fin-
des i og omkring Hasseris 
Gymnasium, når skolen d. 12. 
august lukker dørene op for 
mere end 300 nye, forvent-
ningsfulde elever. 

De har sommeren lang med 
stor spænding set frem til 
mødet med den nye skole, 
nye klassekammerater og 
lærere, og på gymnasiet har 
der siden begyndelsen af 
august været hektisk ak-
tivitet for på bedste vis at 
kunne byde de mange nye 
1.g-elever velkommen.

Tutorer
En særlig væsentlig rolle i 
modtagelsen og integratio-
nen af de nye elever spiller 
tutorerne, som er en udvalgt 
gruppe 2.g-elever, der siden 
foråret har gennemgået et 
særligt tilrettelagt uddan-
nelsesforløb, der gør dem 
parate til at stå for en stor 
del af opstartsforløbet med 
de nye elever. 

Mange års erfaring på skolen 

viser nemlig, at opstarten 
fungerer allerbedst, når det 
er elever, som står for intro-
duktionen til skolens liv og 
tager en snak i de nye 1.g-
klasser om klasserumskultur, 
og hvordan man som ny elev 
klarer sig godt både fagligt 
og socialt i klassen og på 
skolen generelt. 

For uanset hvad er det for 
alle en omvæltning at skulle 
begynde på en ny uddannel-
se med en masse nye elever, 
nye lærere, nye rutiner og 
ikke mindst en del nye fag. 

Selvom en del af fagene i 
forvejen virker bekendte 
for 1.g-eleverne, vil mange 
opleve, at både indhold og 
metoder i fagene er meget 
anderledes end det, de ken-
der fra grundskolen. 

Netop her bliver den erfa-
ringsbaserede dialog med 
tutorerne vigtig, fordi tu-
torerne selv har i frisk erin-
dring, hvordan de personligt 
og i fællesskab med deres 
egen klasse overkom de ud-
fordringer, som den første 
gymnasietid bragte med sig.

Introtur
Kort tid inde i skoleåret skal 
alle de nye elever på intro-
tur sammen med tutorer og 
et antal lærere. I mere end 
30 år har gymnasiet haft 
tradition for at rejse til Livø 
på overnatningsophold med 
1.g-klasserne. 

Målet med denne tur er at 
sikre en tryg skolestart, hvor 
der kan opbygges et godt 
fællesskab både i klasserne 
og på tværs af årgangen. Af 
samme grund er Livø-turen 
gjort 100% mobilfri, så alle 
har tid til at engagere sig i 
det nærvær, der skal til for at 
få en god begyndelse sam-
men på gymnasiet.   

Udover Livø-turen vil de 
første gymnasieuger være 
spækket med en mængde 
andre introaktiviteter, og de 
nye elever deltager bl.a. i HG-
løb, HG-festival, idrætsdag 
og 1.g-fest. 

Hasseris Gymnasium:  
Klar, parat, skolestart!
Når 252 nye stx-elever og 62 nye pre-IB elever møder op til første 
skoledag på Hasseris Gymnasium, venter dem et program spæk-
ket med spændende aktiviteter af både faglig og social karakter.

hasserisavis.dk
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og skriv antallet du fandt*  
samt navn, adresse og telefonnummer. 
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Vinderne får direkte besked mandag den 19. August 
og bliver offentliggjort i hasserisavis.dk den 28. August.
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ind og hør Joyce DiDonatoind og hør Joyce DiDonato        

Vi trækker lod om 3 x 2 A-billetter til koncerten 

lørdag d. 31. August i Musikkens Hus. 

Find konkurrencelogoerne i avisen  

og fortæl os, hvor mange der er?

Eneste koncert i Danmark med 
Den amerikanske mezzosopran 
Joyce DiDonato: 

” Verden er ved at køre af sporet. USA’s store op-
erastjerne og en flok børn fra Aalborg hjalp pub-
likum med at finde håbet igen”….. ”Sådan et skud 
håb og balance og grokraft var ikke det værste 
lige nu”.

Sådan skrev Politikens anmelder Thomas Mi-
chelsen og kvitterede med fire store hjerter, da 
den amerikanske mezzosopran Joyce DiDonato i 
2022 gæstede Aalborg med sit verdensomspæn-
dende koncertprojekt EDEN. 

Samlet  
værdi:

2.400
kr.

Glæd dig til...

Tjek kalenderen på musikkenshus.dk 
for mange flere berigende oplevelser

EDEN - Joyce DiDonato
Lørdag 31. august 2024 kl. 19.30 i Musikkens Hus
”Sådan et skud håb og balance og grokraft var ikke det værste 
lige nu” (             Politiken). Oplev den amerikanske operastjerne 
Joyce DiDonatos værk EDEN, der forener musik og drama.

Mahlers 5. med Weilerstein
Torsdag 5. september 2024 kl. 19.30 i Musikkens Hus
Aalborg Symfoniorkester åbner sæsonen med chefdirigent 
Joshua Weilerstein på podiet ved en koncert, der byder på 
Mahlers dramatiske 5. Symfoni og et nyt værk af orkestrets 
egen hornist.

Caroline Henderson
Fredag 20. september 2024 kl. 20.00 i Musikkens Hus
En af Danmarks mest alsidige sangerinder er klar med et 
helt nyt musikalsk one-woman-show – Mit liv som hun – hvor 
Caroline Henderson i ord og toner fortæller om sit liv.

Musikkens Plads 1 • 9000 Aalborg • 60 20 30 00 • info@musikkenshus.dk
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Aalborgtårnet omdannes til en gastronomisk venue
Den 20. august starter Nordjysk Madfestival med spektakulære og innovative events. I år bliver Aalborgtårnet omdannet til en gas-
tronomisk venue.

Af redaktionen

I tidligere år har festivalen 
budt på mindeværdige op-
levelser som en romantisk 
middag på siden af Hede-
gaard Siloen og en rullende 
café i en NT-bus. 

I år er det Aalborgtårnet, 
der skal danne rammen om 
en række unikke madoplev-
elser.

“Der sker jo rigtig mange 
spændende ting i byen 

og det er fedt, hvilket er 
skønt og det gør at vi hele 
tiden skal være innovative 
og tænke en smule skørt, 
for at sætte spot på mad-
festivalen” fortæller Sarah 
Kruse, arrangør af Nordjysk 
Madfestival.

Kristoffer Loft ser frem til arrangementerne i Aalborgtårnet under Nordjysk Madfestival. 
Foto; Helena Ravnsbæk.

I halvandet døgn vil Aal-
borgtårnet blive udsmyk-
ket og dekoreret indven-
digt af Susanne Lübeck 
fra Lübechliving og Martin 
Lund Nielsen fra Loumar 
Lys, Lyd og El. Formålet er 
at skabe en anderledes og 
spektakulær setting, hvor 
gæsterne kan nyde byens 
gastronomiske tilbud fra en 
unik højde.
 
“Aalborgtårnet er et fan-
tastisk rum med en spe-
ktakulær udsigt. Kun fan-
tasien sætter grænser for, 
hvilke oplevelser vi kan 
skabe deroppe,” fortsætter 
Sarah Kruse.

Hyldest til madscenen
Aalborgtårnet har under sin 
nye ledelse store visioner 
om at blive et multifunktio-
nelt venue, og samarbejdet 
med Nordjysk Madfestival 
er et skridt i den retning.
“Vi er i gang med at udvikle 
tårnet til at kunne være 
mere end det har været 
hidtil. Vi vil gerne invitere 
byens aktører ind og bruge 

tårnet som en venue, og 
vi vil gerne skabe indhold i 
tårnet, som kan bidrage til 
byens event og kulturliv. 
Derfor er vi rigtig glade for, 
at Nordjysk Madfestival vil 
bidrage og hjælpe os med 
deres store kreativitet og 
netværk til at byde hele 
byen op til dans,” fortæller 
Kristoffer Loft, leder af Aal-
borgtårnet.

Et af festivalens højdepunk-
ter i Aalborgtårnet, der 
allerede er afholdt, er en 
madskattejagt for børne-
familier, arrangeret i samar-
bejde med Aalborg Historisk 
Museum, Aalborg Zoo og 
Økologisk Landsforening. 
Skattejagten, der foregik i 
”børnehøjde”, blev hurtigt 
udsolgt, mens der stadig var 
mulighed for at nyde tår-
nets have med hoppeborg, 
hygge og madsalg.

Aftenerne i tårnet vil blive 
brugt til at hylde Aalborgs 
gastronomi og madscene 
sammen med byens influ-
encers, gastronomiske am-

bassadører og restauratører. 

Nordjysk Madfestival
“Vi håber igen at kunne 
sætte Aalborg på det gas-
tronomiske landkort og 
støtte vores lokale restau-
rationsbranche. Vi har en 
lille overraskelse, som kan 
nydes af hele byen. Vi an-
befaler derfor, at man efter 
solnedgang i weekenden 
kigger op på Aalborgtårnet,” 
afslutter Sarah Kruse.

Nordjysk Madfestival start-
er officielt den 22. august, 
og billetter til en række 
spændende madoplevelser 
kan købes via festivalens 
hjemmeside. Flere arrange-
menter er allerede udsolgt, 
men en oversigt over ledige 
billetter kan findes via QR-
koden:
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Himmerland Boligforening vil bygge 50 almene boliger på Sofiendal Enge. 

Af redaktionen

Himmerland Boligforening 
har valgt entreprenør til at 
opføre en ny boligafdeling i 
vores nabolag. 
”Vi har netop skrevet enter-
priseaftale med murer- og 
entreprenørvirksomheden M. 
Thomsen Støtt A/S, så nu er 
vi klar til at gå i gang på Anna 
Anchers Vej. Der er bygge-
start på den anden side af 
sommerferien og forventet 
indflytning i begyndelsen af 
2026”, fortæller direktør Ole 
Nielsen, Himmerland Bolig-
forening.

Den nye afdeling, designet 
af LINK Arkitektur, har et 
budget på over 100 mio. kr. 
og vil omfatte cirka 4.400 
kvadratmeter byggeri fordelt 
på 50 boliger med to, tre el-
ler fire værelser. Boligerne 
vil være mellem 74 og 106 
kvadratmeter og blive opført 
i tre bygninger på to til fire 
etager.

Første almene boliger
Byggematerialerne er valgt 
med omtanke for det grønne 
miljø, med facader i lys gullig 
teglsten og lyse fuger, mens 
vinduer og altaner vil have 
en mørkere kontrastfarve.

”De første almene boliger i 
denne del af Aalborg kom-
mer til at bidrage med mere 
diversitet til området. Afde-
lingen består af etage- og 
tæt-lavt byggeri opført om-
kring en stor grønning som 
det samlende midtpunkt – og 
alle boliger får umiddelbar 
adgang til et privat udendørs 
opholdsareal i form af ter-
rasse eller altan,” fortæller 
Ole Nielsen. 

Singlers behov
Han tilføjer, at denne nye 
afdeling er endnu et eksem-
pel på Himmerland Boligfor-
enings strategi om at skabe 
blandede boligområder, hvor 
det i tilstrækkelig grad hand-
ler om, at der bliver etableret 

boliger – også i denne del 
af Aalborg – til en fornuftig 
husleje.

"Det er nu, fremtidens be-
talelige boliger skal byg-
ges – og de skal ikke mindst 
bygges i alment regi. Almene 
boliger handler dog ikke ude-
lukkende om det betalelige, 
men også om at der findes 
et tilstrækkeligt udbud af 
den type boliger, der typisk 
efterspørges. Det vil sige 
– blandt andet på grund af 
ændrede familiemønstre – 
flere mindre boliger tilpas-
set eksempelvis singlernes 
behov,” afslutter Ole Nielsen. 

Snart begynder  
opførelsen af almene 
boliger i Sofiendal Enge
Efter sommerferien starter Himmerland Boligforening opførelsen 
af 50 nye almene boliger i Sofiendal Enge, og boligerne forventes 
klar til indflytning i begyndelsen af 2026.

Palle Mørch A/S - Din genvej til Energibesparelser
Fordele ved energiportalen:
•	 Alarmer	ved	stort	forbrug
•	 Du	kan	opdage	vandspild	i	tide
•	 Alt	bliver	aflæst	samme	dag
•	 Flytteaflæsninger	aflæses	automatisk
•	 Aflæsninger	foretages	trådløst	uden	at	forstyrre	ejer	eller	lejere
•	 Du	kan	følge	lejernes	forbrug	og	advares	i	god	tid	om	
	 efterregninger	og	for	stort	forbrug
•	 Indberetninger	om	ejendomsinformation	og	flyttere
	 Indberettes	let	på	portalen
•	 Metrius	”smileyordning”	gør	det	let	for	lejere	at
	 sammenligne	sit	forbrug	med	andres

Det er nu lovpligtigt jf. BEK nr. 734 at beboere skal have  
forbrugsinformation flere gange årligt.

Hasserisgaarden
Hasserisvej	117,	9000	Aalborg
Tlf.	98	12	86	66
Www.	pallemørch.dk

- Varmeregnskab
- El regnskab
- Vandregnskab



Salonbrands: En moderne grossist i frisørbranchen
Salonbrands har vendt op og ned på frisørgrossistvirksomheden ved at kombinere salg af hårprodukter, et inspirerende showroom og tæt 
samarbejde med selvstændige frisører. 
Af Helena Ravnsbæk

På Sofiendalsvej har frisør-
grossisten Salonbrands 
markeret sig som en moderne 
spiller i frisørbranchen. Ledet 
af Ebbe Lynggaard, Gitte 
Lynggaard og Mette Pejstrup, 

har Salonbrands gennemgået 
en betydelig transformation 
for at tilpasse sig en ny digi-
tal verden.

”Vi vender bøtten,” siger Ebbe. 
”Vi vil gerne kommunikere 
med vores kunder, og vores 

kunders kunder på en ny 
måde,” siger han og fortæller, 
at Salonbrands ikke længere 
kun vil sælge produkter til 
frisørerne. 

”Vi vil også gerne være med 
til at give god inspiration.”

Fra lager til showroom
Ebbe og Gitte har været 
i frisørgrossistbranchen i 
næsten 40 år. De startede i 
1986, hvor de drev forretnin-
gen med fokus på ét enkelt 
brand. Efter 30 år ændrede 
det hele sig dramatisk, da de-

res hovedleverandør valgte at 
sælge sine produkter direkte 
til forbrugerne. Dette tvang 
Ebbe og Gitte til at genop-
finde deres forretning, hvilket 
de gjorde ved at inkludere 
flere brands i deres sortiment.
”Det føltes lidt som at Berlin-
muren faldt og det var hårdt 
at lave forretningen om. Men 
efterfølgende kunne vi gøre, 
som vi selv havde lyst til og vi 
fik flere strenge at spille på,” 
siger Ebbe. 

I 2020 tog Salonbrands end-
nu et skridt i deres udvikling, 
for her kom Mette Pejstrup, 
uddannet frisør, ind i billedet. 
De har lavet det gamle lager 
på Sofiendalsvej om til et flot 
og indbydende showroom. 

”Vi ville væk fra lager, paller 
og papkasser, og nu skulle lo-
kalet, som vi har haft de snart 
40 år, være rammerne for et 
nyt showroom,” fortæller han.
Nu har Salonbrands skabt et 
nyt showroom, hvor produk-
terne står fremme på hyld-
erne, og kunderne kan prøve, 
teste og mærke produkterne i 
deres eget hår. ”Vores kunder 
synes, det er meget mere 
spændende,” siger Ebbe.

De selvstændige frisører
Salonbrands har gjort op med 
den traditionelle måde at 
drive forretning på og intro-
ducerer nu et helt nyt kon-
cept, der kombinerer salg af 
hårprodukter med et inspir-
erende kundeunivers, hvor 
både ansættelsen af Mette 
Pejstrup og opbygningen af 
showroomet har været med 
til at udvide Salonbrands’ 
forretningsmodel til også at 
inkludere rådgivning i den 
professionelle frisørbranche.
”Den store forandring har 
været en hård og dyr om-
gang, men vi er landet i det 
nu, og vi kan mærke, at det 
er den rigtige vej,” siger Ebbe 
Lynggaard.

Og ifølge Ebbe, Gitte og 
Mette, er det her vejen frem. 
For i en branche, hvor mange 
frisører arbejder selvstæn-
digt og ofte alene, har Sa-
lonbrands indset vigtigheden 
af at tilbyde inspiration og 
støtte. 

“Selvom mange af vores 
kunder er selvstændige og 
arbejder alene, forventer 
deres kunder stadig, at de 
er opdaterede på de nyeste 
trends. Deres kunder kender 

De tre drivkræfter bag Salonbrands: Mette Pejstrup, Ebbe Lynggaard og Gitte Lynggaard, der sammen har formået at transformere frisørgrossistvirksomheden. Foto: Helena Ravnsbæk. 

Sundhed & Velvære

Skelagervej 375 A-K . 9000 Aalborg
www.hasserisgaardcenter.dk

Har du ondt 
i sundheden?
Alle sundhedsspecialister samlet et sted

Hasserisgaard Centret er med sine mere end 
3.000 kvm erhvervsareal en af de største 
erhvervs- og sundhedscentre i Aalborg.

Centret omfatter 14 erhvervs- og sundheds-
virksomheder.



allerede teknikker fra You-
Tube, og trends ændrer sig 
hurtigt. Derfor har selvstæn-
dige frisører brug for steder 
at finde inspiration og spar-
ring,” forklarer Mette, og til-
føjer at Salonbrands ønsker 
at være med til at tilbyde tips 
og tricks til de nyeste trends.

Nye partnerskaber 
Fra august udvider Salon-
brands deres fokus på inspi-
ration til frisørbranchen ved 
at tilknytte to selvstændige 
frisører som unikke samar-
bejdspartnere på adressen i 
Sofiendal.

”Det er to selvstændige 
frisører, som vil købe og bruge 
vores produkter og dermed 
hjælpe os med at markeds-
føre os bredere,” forklarer 
Gitte Lynggaard. 

Mette Pejstrup tilføjer: ”De 
spændende ting, de laver og 
deler på sociale medier, vil vi 
også få lov til at lægge op. 
De kan omsætte det, som vi 
gerne vil kommunikere, i et 
neutralt forum, da de ikke er 
ansatte hos os.”

Vender pilen
Ved at samarbejde tæt med 
disse frisører får Salonbrands 
adgang til uvurderlig informa-
tion om kommende trends, 
som de tidligere skulle op-
søge på markedet. 

”Det er fantastisk for os at 
få de to med,” tilføjer Ebbe 

Lynggaard. ”Indtil nu har det 
været os som firma, der kom 
og viste noget frem. Men 
trends starter jo hos frisøren, 
der hver dag har hands-on 
erfaring og tænker seks 
måneder frem for at forud-
sige, hvad der vil ske.”

Det vil også udfordre gros-
sisten, da Ebbe forventer, at 
de to frisører vil stille krav den 
anden vej.
”De kommer fra den verden, 
vi gerne vil være interessante 
for, og derfor må vi også 
hanke op i os selv, så vi kan 
imødekomme deres ønsker og 
krav,” fortsætter Ebbe.
Mette, Gitte og Ebbe glæder 
sig meget til det nye samar-
bejde, som skal være med 
til at holde Salonbrands på 
tæerne og forsat gøre det 
spændende at være en del af 
branchen efter så mange år.
”Det vil sige, at i stedet for 
at vi bliver inspireret, når vi 
besøger vores kunder, kan vi 
vende pilen og vise dem, hvad 
vores to frisører har hjulpet 
os til at se, og som vi tror, at 
fremtiden vil bringe,” konklud-
erer Ebbe.

Salonbrands’ nye showroom skal indbyde til et inspirerende univers, hvor kunder kan opleve og teste produkter uden 
at være omgivet af paller og papkasser. Foto: Helena Ravnsbæk.

Hasseris Medier har opsat store info- 
skærme ved to af de mest trafikerede 
veje i Hasseris. Nemlig på Hasserisvej 
ved Hasseris Bymidte og Hasserisgaard 
Centret på Skelagervej.

Det giver os muligheden for at tilbyde 
din virksomhed reklamebannere med op 
mod 29.200 visninger pr. måned til en 
virkelig konkurrencedygtig kontaktpris 
fra kun 10 øre pr. visning.

Eksponering af virksomheden på vores 
infoskærme
Vi tilbyder lige nu en aftale på en uge 
for ca. 8.888 passerende på Skelagervej 
eller ca. 12.022 passerende på Hasseris-
vej i døgnet, for kun 995,- ex. moms 
Tilbuddet er excl. produktion af banneret.

- det kalder vi effektiv markedsføring!

Kontakt Jesper Franzen for mere info 
direkte på tlf. 20 87 69 17.

Ifølge Aalborg Kommunes undersøgels-
er i 2021 passerer der på hverdage i 
gennemsnit 8.888 bilister i døgnet på 
forbi Hasserisgaard Centret på Skel-
agervej. Ved Hasseris Bymidte på  
Hasserisvej lyder tallet på 12.022 i døg-
net på hverdage.

Effektiv markedsføring!
Bliv eksponeret for henholdsvis ca. 8.888 og ca. 12.022 
bilister i døgnet på vores infoskærme på Skelagervej og 
Hasserisvej

hasseris medier
Online & print marketing | hasserisavis.dk 
Hasseris Bymidte 21 - 9000 Aalborg 
Tlf. 22 87 47 44 - 20 87 69 17

En uge  
fra KUN

995,-
ex. moms

hasserisavis.dk



Farverige fortællinger: Jettes kunst i Hasseris Kirke
Kunstneren Jette Breinholt Hedebrandt har bragt sine farverige værker med til Hasseris Kirke for at dele sine fantasier og oplevelser 
med omverdenen gennem malerkunsten.
Af Helena Ravnsbæk

Når man denne sommer 
træder ind i Hasseris Kirke, 
mødes man af Jette Brein-
holt Hedebrandts farverige 
værker, der har været ud-
stillet i kirkens foyer og un-
deretage siden den 16. juni. 
“Det er dejligt at komme ud 
og udstille. Tingene skulle 
helst ud og arbejde og ikke 
bare stå derhjemme,” siger 
Jette til hasserisavis.dk. 

Hun har efterhånden ud-
stillet mange steder, bl.a. 
i KFUM Hallen til Kunst i 
Hasseris og bringer nu sine 
farverige værker til Hasseris 
Kirke for første gang.

Kunst til hjemmet
Jette begyndte at male for 
omkring 25 år siden, da 

hun og hendes ægtemand 
manglede et maleri i deres 
køkkenalrum. Hver gang de 
fandt et værk, som de var 
begejstrede for, var der altid 
noget, der manglede, når de 
fik det hjem. Denne udfor-
dring inspirerede Jette til at 
begynde at male selv. Hun 
kastede sig ud i adskillige 
malerkurser for at lære de 
nødvendige teknikker og få 
styr på materialer og farver.
Hun havde i forvejen et 
solidt kendskab til farver 
gennem sin dekoratørud-
dannelse og gennem årene 
har hun haft en bred vifte 
af kreative jobs. Det var 
dog behovet for et maleri til 
hjemmet, der for alvor satte 
gang i hendes karriere som 
maler.

“Jeg begyndte at få inspi-

ration til nye værker alle 
steder jeg så hen. Hurtigt 
fandt jeg ud af, at det ofte 
er en bestemt stemning, jeg 
bliver inspireret af, og som 
jeg tilstræber i min kunst,” 
fortæller Jette. 

Denne stræben efter en 
stemning har ført hende til 
at skabe en bred vifte af for-
skellige værker, fra jungle-
kulisser til færøske symboler, 
alle baseret på hendes egne 
forestillinger, oplevelser og 
indtryk.

I kirkens farver
Hasseris Kirke er som regel 
vældig velbesøgt, og sel-
vom der er sommerferie, er 
det stadig et ideelt sted at 
præsentere hendes værker. 
Jette peger på et af sine æl-
dre og mere abstrakte mal-

erier i kirkens foyer, der er 
placeret, så det kan ses fra 
bænkerækkerne i kirkerum-
met, når døren står åben.

“Jeg hørte, at nogen sagde, 
at det matcher utroligt godt 
med alle kirkens farver,” siger 
hun og åbner døren ind til 
kirken, hvor der øves på orge-
let. Bænkene er malet i gule, 
blå, turkise og lilla nuancer. 
“De sagde: ‘Wow, det er jo 
som skabt til at hænge lige 
der,’” fortæller Jette stolt.

Jettes værker er fyldt med 
farver, men en farve som 
ofte går igen, er blå. Hun el-
sker blå, som både er havets 
og himlens farve. “Og så kan 
det hele jo gå sammen,” smil-
er hun. 

Personlige strøg
Jette fortæller, at hun med 
tiden har fået øjnene op for 
det mere figurative, hvor 
hendes ældre værker mest 
bestod af abstrakte former 
og farver. Hun finder inspi-
ration i sin fantasi, i sin da-
gligdag, i de ting og stemn-
inger, hun oplever, samt i 
sine minder om familie og 
barndom. Hendes værker 
er altid dybt personlige. Det 
kan være en skulptur, hun 
har set, ting, hun ejer, et 
æbleskrog fra haven eller 
artiskokker, som hun har en 
særlig forkærlighed for at 
male. 

“Men jeg må indrømme, at 
der med tiden er kommet 
rigtig mange dyr, selvom det 

ikke har været mit udgang-
spunkt,” siger Jette.

Mens hun arbejder, ser 
lærredet ofte kaotisk ud, 
hvor intet er symmetrisk, og 
alt kræver opmærksomhed, 
fortæller hun. Men når hun 
så maler sin sorte linje om 
farverne, indrammes figur-
erne, og det bliver tydeligt, 
hvad Jette har mødt på sin 
vej og formidler gennem 
sine penselstrøg.

“Der foregår meget i mine 
billeder, det ved jeg godt. 
Men det værste ville være, 
hvis det gik i ét med væg-
gen. Mange har jo sort-
hvide hjem, så der må gerne 
komme lidt vildskab ind på 
væggene,” siger hun. 

Kunstoplevelser
Foråret og sommeren er de-
dikeret til at hente ny inspi-
ration – f.eks. til udstillinger, 
som Jette har deltaget i med 
jævne mellemrum i de sidste 
15 år. 

“Det at komme ud og møde 
andre kunstnere på udstil-
linger giver en masse ny en-
ergi. Og jeg kan lige så godt 
udstille selv, for jeg kommer 
der jo alligevel,” siger Jette 
med et smil.

Udstillingen i Hasseris Kirke 
præsenterer omkring 25 
værker, der spænder fra ab-
strakte til figurative malerier. 
Hvert værk er nøje udvalgt 
for at skabe en sammen-
hængende oplevelse, der 

harmonerer med kirkens 
farver. 

Der er både store og små 
lærreder, og nogle lærre-
der er endda runde, hvilket 
vidner om Jettes mod til at 
eksperimentere og prøve 
nye ting. Hun ønsker kon-
stant at udvikle sig og har 
derfor deltaget i forelæs-
ninger på Kunsten Museum. 
“Det har været så givende 
at høre om historiske malere, 
deres liv, teknikker og sym-
boler,” fortæller Jette.

Efter udstillingssæsonen 
bruger hun efteråret og vin-
teren på at skabe nye værker. 
“Jeg maler først og fremmest 
for min egen skyld. For mig 
giver arbejdet med spæn-
dende farver glæde og god 
energi. På den anden side er 
det også rart at få tyndet ud 
i værkerne, så der er plads til 
nyt. Det fylder jo simpelthen 
så meget,” griner hun.

Du kan opleve Jettes værker 
i Hasseris Kirke frem til ok-
tober. Derudover kan du se 
hendes kunst til Kunst i Has-
seris i KFUM Hallen den 21.-
22. september.

Jette håber, at beskueren vil opleve og fordybe sig i den stemning, som hendes maleri forsøger at formidle. Foto: Helena Ravnsbæk.
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Bestyrelse i Hasseris Grundejerforening trækker i arbejdstøjet 
Den nye bestyrelse i Hasseris Grundejerforening er kommet godt i gang med arbejdet. De planlægger et borgermøde om motor-
vejsprojektet, afgiver høringssvar til kommunen om en ny butik ved Skelagervej og lancerer en ny hjemmeside.
Af Helena Ravnsbæk

Den nye bestyrelse i Has-
seris Grundejerforening er 
nu godt i gang med deres 
arbejde, og der er allerede 
spændende initiativer på 
tegnebrættet. 

Borgermøde
Et af de væsentligste 
punkter på dagsordenen er 
planlægningen af et borg-
ermøde i samarbejde med 
Vejdirektoratet om det for-
estående motorvejsprojekt.
Formand Thorkil Neergaard 
udtaler, at bestyrelsen er 
i direkte dialog med Vejdi-
rektoratet og arbejder på 
at arrangere et borgermøde  
til september. Dette møde 
skal give borgerne mulighed 
for at drøfte de mange 
konkrete spørgsmål, der 
er forbundet med motor-
vejsprojektet. Bestyrelsen 
har udtrykt bekymring for 
Vejdirektoratets trafikmod-
eller, som de mener ikke 
afspejler den virkelige situ-
ation i Hasseris.

“Det hævdes, at trafik-
ken i Hasseris vil mindskes, 
hvilket er svært at forstå, 
når så meget mere trafik 
skal ledes gennem bydelen 
ad snævre veje for at nå 
til og fra motorvejen mod 
vest,” siger Thorkil Neer-
gaard. 

Han peger på det belastede 
kryds ved Under Lien og 
Svalegårdsvej som et eks-
empel, hvor trafikken for-
ventes at stige voldsomt, 
hvilket vil gøre det endnu 
farligere for gående og 
cyklister.

Bestyrelsen er også bekym-
ret over støjproblemerne fra 
motorvejen, asbestforuren-
ing, grundvandstrusler og 
naturødelæggelser, som de 
mener er blevet negligeret 
i rapporterne. Der er derfor 
mange aspekter, der skal 
tages højde for i projektet 
for at gøre det mere tåleligt 
for beboerne i Hasseris.

Høringssvar 
Udover motorvejsprojek-

tet arbejder bestyrelsen 
på høringssvar til Aalborg 
Kommune vedrørende plac-
eringen af en ny detailhan-
delsbutik ved Skelagervej, 
som de finder ualmindelig 
ringe. 
Grundejerforeningen men-
er, at kommunen bør følge 
kommuneplanens retning-
slinjer om at samle al handel 
i bydelscentre i stedet for 
at placere tilfældige butik-
ker rundt omkring.

“Først udbygges der med 
en masse boliger, og så må 
kommunen bagefter erk-
ende, at der også er brug 
for trafikplanlægning samt 
planlægning af detailhan-
del, børneinstitutioner og 
anden service i den nye 
bydel,” påpeger Thorkil 
Neergaard. 

Han sætter spørgsmål-
stegn ved, om byrådet 
lytter til deres egne plan-
folk, som har påpeget 
denne problematik og de 
dårlige resultater, den med-
fører.

Efter sommeren har Has-
seris Grundejerforening 
også lanceret et nyt, frisk 
design på deres hjemme-

side. Dette arbejde blev 
påbegyndt af den afgåede 
bestyrelse, og den nye be-
styrelse håber, at medlem-

merne vil tage godt imod 
det nye design.

Thorkil Neergaard, formand i Hasseris Grundejerforening. Foto: Helena Ravnsbæk.

Find dette logo flere steder i avisen   
Send en mail til  
info@hasserisavis.dk,  
Skriv: “Natasja” og skriv antallet du fandt*  
samt adresse og telefonnummer. 
(*Dette logo tælles med i antallet!)
 
Vinderne får direkte besked og bliver  
offentliggjort i hasserisavis.dk 
den 28. august.

hasserisavis.dk
- en del af hasseris medier

tæt på de lokale

Kom med Kom med hasserishasserisavis.dkavis.dk  ind og se ind og se 

musikforestillingen Natasjamusikforestillingen Natasja        

Vi trækker lod om 2 x 2 billetter til forestillingen 

onsdag den 20. november i AKKC. 

Find konkurrencelogoerne her i avisen  

og fortæl os, hvor mange der er?

Der bli’r ildebrand i byen, når 
vi gi’r dig NATASJA tilbage og 
hylder Danmarks ukronede 
hiphop og reggae dronning!

Natasja tager dig med på opturene og nedturene, 
fra sammenbrud og knoglebrud til glædesudbrud 
og gennembrud. Fra den spæde start til den 
sørgelige slutning; det fatale trafikuheld på Jamai-
ca og det legendariske efterliv.
 
På scenen står blandt andre Cisilia Ismailova, 
Roberta Hilarius Reichhardt, Feven Geles, Pharfar, 
Caroline Henderson og Trine Appel sammen med 
et ensemble af dansere. 

Op med ho’det og glæd dig til en festlig og røren-
de musikforestilling.

hasserisavis.dk
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Kom til 20-års jubilæum på Mortens Kro
Mortens Kro fejrer 20-års jubilæum i Mølleå Arkaden med en uforglemmelig fest den 24. august 2024!
Af redaktionen

I år er det præcis 20 år siden, 
at Mortens Kro flyttede ind 
i lokalerne i Mølleå Arkaden, 
og det skal fejres med manér. 

Over 20 års succes
Siden Mortens Kro åbnede 
sine døre i Algade tilbage i 
1997 og for præcis 20 år 
siden flyttede til de rum-
melige lokaler ved Mølleå 
i 2004, har nøglen til de-
res vedvarende popularitet 
været en konsekvent fokus 
på kvalitet og kontinuitet. 
Morten Nielsen, restauran-

tens ejer, reflekterer over 
deres langvarige succes:
“Efter så mange år kan vi 
stadig trække gæster til, og 
det bunder i, at vi altid har 
haft en rød tråd i det, vi laver. 
Vi har aldrig kastet os over 
modeluner, bare fordi noget 
er blevet populært,” forklarer 
han og fortsætter: 

“Vi har holdt fast i vores op-
bygning og indhold af vores 
menu, der stort set har været 
identisk alle år. Selvfølgelig 
har vi ændret små ting hen 
ad vejen, men vi har holdt 
fast i klassiske ting – fx vores 

signaturretter, der altid har 
været på menuen i forskel-
lige udgaver,” fortæller han.

I de seneste år har Mortens 
Kro udvidet med nye tiltag 
som frokostoplevelser, ny-
fortolket smørrebrød og take 
away. I 2019 udvidede de 
også med suiter på anden og 
tredje sal, hvilket tilføjede en 
ny dimension til ”kroen”.
Fest og live musik
Det 20 års-jubilæum i Mølleå 
Arkaden finder sted den 
24. august fra kl. 18 til kl. 
02, og starter med en med 
velkomst og tale i gården, 

hvor gæsterne vil blive budt 
velkommen med en skøn 
variation af appetizers og 
champagne fra Mortens 
Kro’s langvarige samarbe-
jdspartner, Moét Hennessy 
Danmark.

Herefter vil der i restau-
ranten blive serveret en 
eksklusiv 4-retters sensom-
mermenu, som byder på de 
største klassikere gennem 
de 20 år. Hver ret vil blive 
ledsaget af nøje udvalgte 
vine, der perfekt komple-
menterer menuen.

Kl. ca. 22.30 går det ve-
loplagte orkester SOULKOM-
PAGNIET på scenen og sæt-
ter gang i dansegulvet med 
deres energiske musik. De vil 
spille i alt to sæt af en times 
varighed, hvor gæsterne kan 
nyde musikken og danse løs. 
Baren vil være åben hele af-
tenen og tilbyde et udvalg af 
cocktails og champagne for 
at holde feststemningen høj.

Prisen pr. kuvert for denne 
eksklusive aften er 1298 
DKK, og der er et begrænset 
antal pladser til rådighed. 
Det anbefales derfor at si-

kre sig billetter i god tid på 
www.mortenskro.dk for at 
være sikker på en plads til 
denne festlige begivenhed.

Mortens Kro ser frem til at 
byde velkommen til alle fest-
stemte gæster til sensom-
merfesten og glæder sig til 
at fejre 20 år med gastrono-
miske retter og uforglem-
melige oplevelser i hjertet af 
Mølleå Arkaden. 

Morten Nielsen ser frem til at fejre Mortens Kros 20-års jubilæum. Foto: Jesper Franzen. 

Annonce

Zonta maler byen orange med støtte fra lokale fonde
Aalborg Zontaklub planlægger årets kampagne mod kønsrelateret vold med støtte fra Lykkebo Fonden og Spar Nord Fonden.

Af redaktionen

Ikke alt har ligget stille i 
sommervarmen. Aalborg 
Zontaklub har været i fuld 
gang med planlægningen 
af årets kampagne mod 
kønsrelateret vold mod 
kvinder og piger. 

Kampagnen, der er verden-
somspændende og går un-
der navnet ’Orange Dage’ 
eller ’16 Days of Activism’, 
løber fra den 25. november 
til den 10. december.

Mere synlighed
I år samarbejder klubben 
med flere offentlige og 
frivillige organisationer, 
herunder Center for Volds-
forebyggelse, Fokus, Biffen 

og Aalborg Kommune.

”Vi er så glade for samar-
bejdet med de andre or-
ganisationer. Derved får 
kampagnen større volumen 
og synlighed,” udtaler klub-
bens præsident Henrietta 
Haukrogh. 

”Også i år vil vi ’male byen 
orange’, og der kommer en 
række arrangementer, som 
gør os klogere på problem-
stillingen. Vi er desuden 
meget stolte over, at kam-
pagnen støttes af Lykkebo 
Fonden og Spar Nord Fon-
den,” understreger hun og 
fastslår, at det endelige 
program vil offentliggøres i 
september/oktober.

Gåsepigen var iklædt orange tøj til sidste års kampagne.



Af redaktionen 

Hasserisavis.dk har trukket 
to heldige vindere af hver 
en gavepakke fra Matas 
Solcreme med solcremer. 
Vinderne er Birgitte Dam 
Johansen og Eva Vetner, 
der har talt sig frem til fire 
logoer i den seneste logo-
konkurrence i juliudgaven 
af hassersiavis.dk og har 

indsendt sit svar til redak-
tionen på mail. 
Begge vindere er kontaktet 
på mail. 

Solpakke
De to vindere modtager 
hver en solpakke, der in-
deholder både solcreme 
til ansigtet, kroppen og 
læberne samt en After 
Sun. Alle produkter uden 

parfume og Svanemærk

Konkurrencen er lavet i sa-
marbejde med Matas i Has-
seris Bymidte.

Deltag i næste måneds 
konkurrencer, hvor der er 
endnu flere spændende 
præmier på højkant. Se 
mere på siderne 16 og 21.

Vinder af solpakker fra Matas
Hasserisavis.dk har trukket to heldige vindere af flotte solpak-
ker fra Matas, som var præmien i logo-konkurrencen i sidste 
udgave af hasserisavis.dk. 

To heldige læsere kunne glæde sig over at være trukket som vindere i hasserisavis.dk’s 
logokonkurrence. 

Arrangementer og gudstjenester
i HASSERIS KIRKE

Hasseris kirke, Thorsens Allé 2, 9000 Aalborg

Højmesser i kirken i august
Søndag den 4. august  Kl. 10.00 Højmesse v. Kjeld B. Nielsen
Søndag den 11. august Kl. 10.00 Højmesse v. Anne Sophie B. Jakobsen
Søndag den 18. august Kl. 10.00 Højmesse v. Sara Dommerby Toft
Søndag den. 25. august Kl. 10.00 Højmesse v. Sara Dommerby Toft 

Alle 7. klasse-elever fra Gammel Hasseris 
Skole og Stolpedalsskolen og deres for-
ældre in-viteres til velkomstgudstjeneste 
i Hasseris kirke, i slut august. 

Her starter vi med at holde en gudstjeneste. 
Efterfølgende vil vi fortælle meget mere 

Når man går til præst, skal man lære at 
bede sit fadervor – og lidt mere, bl.a. 
også at synge. Samtidig er det også godt 
at lære andre mennesker at kende en 
folk fra ens egen klasse, derfor åbner vi 

Anita Beck Hyldgård, pianist og organist 
og Nickie Johansson dannede duoen 
Duo Samsson i 2012 og har siden den-
gang spillet sammen i utallige sammen-
hænge i hele landet. Denne gang møder 
vi duoen på hjemmebane i den skønne 
Hasseris Kirke, hvor begge musikere har 
tilhørsforhold.

Her bliver der plads både tårer og latter, 

når Duo Samsson tager publikum næn-
somt gennem lækre opera-arier fra Car-
men og Don Giovanni. Operette-perler 
som Czardas fra Flagermusen og Viljalied 
fra Den glade enke, kan man også glæde 
sig til.

Så læg din vej forbi ved fyraften til en 
smuk operaoplevelse midt i Hasseris.

HASSERIS 
K I R K E
HASSERIS 
K I R K E

Velkomstgudstjenester for årets konfi rmander
Tirsdag d. 20. august kl. 17 for Gammel Hasseris Skole
Tirsdag d. 27. august kl. 17 for Stolpedalsskolen

Morgensang med 
konfi rmanderne

Koncert med Duo Samsson – Aalborg Operafestival
Mandag d. 12. august kl. 17 i Hasseris kirke

Følg os på:
           Facebook: 
           Hasseris Kirke

           Instagram: 
           @hasseriskirke
           Instagram: 
           @hasseriskirke

om undervisningsforløbet og give prak-
tisk information.
Find ud af, hvordan du tilmelder dig 
konfi rmandundervisningen, på 
www.hasseriskirke.dk . 
Det er ikke nødvendigt at tilmelde sig 
velkomstgudstjenesterne – bare mød op.

dørene til fælles morgensang med konfi r-
manderne i Hasseris kirke. Her er alle vel-
komne, hvad enten man er 20,40, 60 eller 
helt oppe i 90’erne, for sangen og vores 
fadervor er noget, vi er fælles om.
Hver mandag, tirsdag og torsdag 8.00-
8,20 i perioden fra 26.august til og med 
19.september begynder vi dagen med 
sang, en lille tekst fra bibelen, trosbeken-
delse, fadervor og velsignelse in-den vi 
går hver til sit igen.

Alle er velkomne til en god start på dagen!

Der er fælles morgensang på følgende 
datoer: 26, 27, 29 august og 2, 3, 5, 9, 10 
12, 16, 17, 19 september.

Privatrådgiver Lars Christian Nortvig er god til tal, men som  
kunde hos Lars er du meget mere end bare et kontonummer.  
Lars tror nemlig på, at det bedste samarbejde bygger på tillid, 
tilgængelighed og gensidig forståelse. 

Find din nye lokale rådgiver  
i hjertet af Hasseris  
- ring til Lars Christian på 96 30 29 75

Er du træt af chatbots  
og automatiserede svar?



Af redaktionen

”Kvinder går ind gennem 
denne dør for at føde. Jeg 
går vist nok herind i et 
forsøg på at blive genfødt”. 
¨
Sådan indleder Jeannette 
Øbro sin moderne jorde-

moderroman ”En nat i au-
gust”. Romanen bygger på 
forfatterens egne oplev-
elser på en af landets føde-
gange.

Arbejdspres
For 22 år siden blev Ste-
fanie færdiguddannet jor-

demoder men en voldsom 
oplevelse i den sidste prak-
tikperiode gjorde, at hun al-
drig kom i gang med jobbet. 
I stedet blev hun forfatter. 
Nu som 51-årig skal hun 
så tilbage i praktik på føde-
gangen. Stefanie bliver hun 
føl hos den yngre jorde-

Hasseris bibliotek anbefaler: Fødegangens blod, sved og tårer
Hasseris Bibliotek har kigget i bogreolen og fundet en roman, der givet et indblik i arbejdspresset på vores fødegange med liv og død 
med blod, sved og tårer.

moder Mie. Mie er en positiv 
hvirvelvind med gåpåmod 
og en jernvilje. ”Vi genstart-
er dig i dag” siger Mie. 

Mie og Stefanie vælger en 
ukompliceret fødsel men 
i samme øjeblik som Ste-
fanie kommer ind på stuen, 
reagerer hendes krop og 
nervesystem på at skulle 
håndtere en fødsel igen. 
Men kroppen husker held-
igvis også både medicinop-
måling og klargøring til fød-
sel. 

Stefanie laver mange be-
gynderfejl og er helt utro-
ligt usikker på sig selv. Hun 
skal vænne sig til mange 
nye ord og ændrede måder 
at gøre tingene på. Sam-
tidig skal hun hele tiden 
håndtere sin gamle angst 
og traumet fra fortiden. Af-
delingsjordemoderen Han-
nah tilbyder at blive hen-
des mentor så de kan tale 
fødslerne igennem. Det 
hjælper Stefanie at møde 
den forståelse og tiltro til 
at hun nok skal komme i ar-

bejde igen.
Hannahs hjælp og Mies ro 
og professionelle overblik 
smitter af på Stefanie. Hun 
bliver mere og mere rutiner-
et, rolig og modig. Efter-
hånden som Stefanie bliver 
mere rutineret så bliver vi 
det også som læsere. De 
mange gentagelser og ru-
tiner gør, at vi også bliver 
fortrolige med fødslernes 
cyklus.

Travlheden på fødegangen 
er til at føle på. De løber 
stærkt og er de er underbe-
mandede. Stefanie føler sig 
ikke klar til at stå alene men 
hvor længe kan hun vente 
før hendes hjælp skal bru-
ges på stuerne? Kan hun 
holde til de mange natte-
vagter og har hun taget det 
rigtige valg?

”En nat i august” er et vildt 
indblik i arbejdspresset 
på vores fødegange. Vi er 
med helt inde i maskinrum-
met, inde i kroppene og 
alle kropsvæskerne bliver 
nævnt. Fødslerne bliver 

beskrevet meget realis-
tisk. Det er liv og død med 
blod, sved og tårer. Frem 
for alt er det en virkelig god 
skildring af vigtigheden af 
gode kolleger på en alt for 
travl arbejdsplads.
Der er flere hilsener til Dea 
Trier Mørchs roman Vin-
terbørn både i de fine lino-
leumssnit på forsiden og i 
de personlige skildringer af 
mødet mellem de fødende 
og jordemødrene. En an-
den aktuel udgivelse om 
forholdene for fødende i 
dagens Danmark er Julie 
Sten-Knudsens vigtige 
digtsamling Syv lag om 
moderskab, kejsersnit og 
klimakrisen. 

Bogen kan findes som bog 
og som lyd og e-bog på e-
reolen.

”En nat i august”  
af Jeanette Øbro
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“Birken” i Hasseris – smuk arkitekttegnet villa
Skøn ejendom der byder på en sjælden kombination af majestætisk charme og moderne komfort, hvor hver etage har sin egen unikke karakter.

Hver etage har sit eget 
særpræg i denne klassiske 
og arkitekttegnede villa fra 
1908, som i den grad har 
en appellerende udstråling 
med sine hvidmalede mure, 
et flot rødt tegltag fra 2012 
og hundredvis af spros-
sevinduer. Som en ekstra 
spændende tvist vil I også 
bemærke og hver dag kunne 
glæde jer over det specielle 
kampestensfundament, der 
tilføjer en ekstra æstetisk 
dimension. Solidt og char-
merende hele vejen igen-
nem. I stueplan ligger de 
store skønne leverum. I får 
tre stuer en suite på fineste 
herskabelige og højloft-
ede manér. Den største kan 
rumme både et langt spise-
bord og en sofagruppe, så 
rummet er fuldkomment 
perfekt til store sammen-
komster med mange gæster.

 Fra spisestuen er der til den 
ene side – vestsiden med ef-
termiddagssol og aftensol 
– trappe ned til haven, og til 
den anden side dør til endnu 
en højloftet stue med over 
tre meter til loftet. For enden 
af denne er der skydedør til 
den tredje stue, der måske 

også kunne fungere som 
jeres kontor eller bibliotek. 
Køkkenet er en historie helt 
for sig selv, da det ligger 
placeret som en selvstæn-
dig enhed med trappe og 
lidt forskudt i forhold til det 
øvrige stueplan. Charmer-
ende som bare pokker. De-
suden er der meget praktisk 
et gæstetoilet i stueplan. 

Ovenpå kan I glæde jer til et 
stort master bedroom med 
integreret badeværelse og 
morgensolsaltan med dør 
fra soveværelset. Første-
salen byder på yderligere tre 
værelser i forskellige stør-
relser og et badeværelse 
til deling. I kælderen er der 
ligeledes rigeligt med plads. 
I vådrumsafdelingen er der 
bad, toilet og sauna plus et 
vaskerum med tørretumbler 
og vaskemaskine. I øvrigt fire 
disponible rum, gangareal og 
selvstændig indgang. Altså 
masser af albuerum.
 
God have både foran og 
bagtil
Huset ligger godt på grun-
den, for det er trukket lidt 
væk fra vejen, så forhold-
ene fornemmes som ekstra 

Månedens Villa i Hasseris

 Fakta om boligen-
- Masser af plads på tre planer
- Stort master bedroom med altan
- Gåafstand til centrum, skov og fjord 
- Flere populære skoler i nabolaget
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Vil du vide mere så kontakt Frank Andersen på 51 95 60 00

Annonce

rolige, og sådan at I både 
har en rummelig forhave og 
god, privat baghave. I øvrigt 
er haven nem at passe i 
hverdagen, så I kan koncen-
trere jer om at nyde livet på 
terrasserne og øve jer i at få 
pulsen helt ned. Hvis den al-
ligevel en gang imellem skal 
op, pulsen, er der gode mu-
ligheder for at løbe en tur i 
kvarteret, hvor der hverken 
er langt til Kildeparken eller 
området omkring atletik-
klubben og det grønne om-
råde bag ved hospitalet.
 
Kultur og byliv lige ved 
hånden
I kommer til at bo på en mis-
undelsesværdig skøn adres-
se i Hasseris, hvor I er tæt på 
det meste i både Hasseris og 
Aalborg. I kan gå eller cykle 

meget nemt til Aalborg Kon-
gres Center, zoologisk have 
og det internationalt anerk-
endte museum for moderne 
kunst, der ligger tæt ved 
Aalborgtårnet, byens gode 
gamle vartegn. I får alt inden 
for sport, kultur og forlystels-
er i cykleafstand, og ellers 
kører busserne jer rundt til 
det hele. Der er naturligvis 
flere pasningsmuligheder og 
til de større børn giver denne 
skønne beliggenhed kort af-
stand Stolpedalsskolen, der 
er meget populær, ligesom 
der er to privatskoler inden 
for kort afstand, nemlig Skip-
per Clement Skolen og Klos-
termarksskolen.
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Sæson 2024/25 ude nu
LUK OP FOR NYE SCENER TIL LIVET

OPLEV ALT DETTE OG MEGET MERE I DEN KOMMENDE SÆSON:

STORE SCENE LILLE SCENE

VILDANDEN

PREMIERE 
14/9 2024

DER WELTUNTERGANG

PREMIERE 
7/9 2024

DET MAGISKE TIVOLITEATER

PREMIERE 
16/11 2024

DRØM OM EFTERÅRET

PREMIERE 
16/11 2024

FLEXTRAFIK OG SLAGTESVIN

NEDLAGTNEDLAGT

PREMIERE 
31/1 2025

KLUMPFISKEN

PREMIERE 
2/5 2025

PIPPI LANGSTRØMPE

PREMIERE 
15/2 2025

MIO, MIN MIO

SPILLER FRA
10/10 2024

METER I SEKUNDET 

PREMIERE 
10/5 2025

JEG ANERKENDER IKKE  
LÆNGERE JERES AUTORITET

SPILLER FRA
15/1 2025
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